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SECRETARIA

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Mislata, 29 de juny de 2017  

Hora: 20.00 hores

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada,
es  reuneixen  en  sessió  pública,  presidida  per  l’alcalde  CARLOS  FERNÁNDEZ
BIELSA, els regidors i les regidores:

 MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
 JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ  
 JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA
 ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ
 CARMEN LAPEÑA BUENO
 JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ
 TERESA PEÑARRUBIA GIL
 ANTONIO ARENAS ALMENAR
 ANA MARÍA JULIÁN RUIZ
 JOAQUÍN MORENO PORCAL
 MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA
 JAVIER SANTÉS ALPUENTE
 DOLORES HORTELANO RAMÓN
 JAIME LÓPEZ BRONCHUD
 ANTONIO SANCHIS NAVARRO
 JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ
 ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO
 FERNANDO GANDÍA ESCORIHUELA
 JAVIER GIL I MARÍN
 JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la corporació. 

A  instàncies  de l’alcalde,  es  guarda un minut  de  silenci  per  les  tres  dones
víctimes de violència de gènere que s'han produït durant el mes de juny.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

Abans de l'inici de la sessió es dóna lectura a les declaracions institucionals
següents:

A) Declaració institucional amb motiu del Dia Internacional de l'Orgull LGTBI
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La  Sra.  Martínez  Mora,  del  Grup  PSOE,  dóna  lectura  a  la  declaració
institucional següent :

«Des que el 1969 es produïren els disturbis de Stonewall a Nova York (Estats
Units) la comunitat mundial celebra, cada 28 de juny,  una jornada de reflexió amb
l'objectiu de visibilitzar valors universals com ara la igualtat, el respecte, la diversitat, la
llibertat i la no-discriminació. 

Malgrat el progressiu reconeixement dels drets de les persones LGTBI en el
sistema de  protecció  de  drets  de  les  Nacions  Unides en  els  últims  trenta  anys  i
particularment,  a  Europa,  no  és  menys  cert  que,  hui  en  dia,  la  diversitat  sexual
continua  sent  víctima  d'una  brutal  intolerància  i  discriminació  patida,  en  diferents
formes i manifestacions, per lesbianes, gais, bisexuals, transsexuals i intersexuals. A
hores d'ara, els governs locals espanyols estem a l'avantguarda en el reconeixement
legal dels drets del col·lectiu LGTBI, però lamentem que el reconeixement d'aquests
drets no s'haja produït a nivell universal, ni de manera plena. 

És necessari avançar cap al reconeixement i protecció universal de la diversitat
sexual  desenrotllant  polítiques  públiques  i  implementant  serveis  que  asseguren  la
igualtat  efectiva  de  totes  les  persones,  amb  independència  de  la  seua  orientació
sexual i identitat de gènere, com a element essencial per a la convivència, el progrés i
el desenrotllament social i econòmic sostenible. 

I, precisament, és en aquest context d'igualtat efectiva on els governs locals,
porta d'entrada directa i real del sentir de la ciutadania, estem cridats a jugar un paper
clau per a garantir la convivència ciutadana i la  no-discriminació de lesbianes, gais,
transsexuals,  bisexuals i  intersexuals.  Ajuntaments,  diputacions,  consells i  cabildos
insulars  reclamem  el  nostre  paper  com  a  agents  essencials  en  el  disseny  i  el
desenrotllament de polítiques transversals i estratègiques que garantisquen la igualtat
de tracte i la no-discriminació. 

Per tot això, des de l'Ajuntament de Mislata invitem a totes les entitats locals a
adherir-se a aquesta Declaració i ens sumem a totes les veus que clamen per un futur
en igualtat.

Reconeixem la necessitat d'invertir en polítiques en favor de la diversitat sexual
i  la  no-discriminació  de  les  persones  per  la  seua  orientació  sexual  o  identitat  de
gènere  amb  el  desenrotllament  de  programes  i  projectes  d'atenció,  informació,
formació i sensibilització que facen de les nostres ciutats i pobles espais segurs per a
la diversitat sexual. 

Reafirmem el nostre compromís amb els drets humans i, en conseqüència, amb
el principi d'igualtat efectiva entre les persones, del qual forma part la diversitat sexual,
així  com de  la  no-discriminació  de  les  persones  per  la  seua  orientació  sexual  o
identitat de gènere. Reconeixem els avanços en aquest marc, alhora que reiterem la
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nostra  ferma  determinació  d'avançar  en  la  superació  de  les  barreres  que  encara
perviuen hui en dia.

Manifestem la nostra preocupació i condemna davant de l'augment del nombre
d'agressions dirigides a persones LGTBI al nostre país i treballarem des del nostre
àmbit per a respondre adequadament a aquesta situació, especialment mitjançant la
informació i formació de la Policia Local.

No són possibles les polítiques d'igualtat  sense els ajuntaments. Per aquest
motiu, reivindiquem la necessitat de dotar a les entitats locals de les competències en
aquesta matèria, així com de suficients mitjans i recursos per a, en col·laboració amb
el Govern i les CCAA, assegurar la implementació adequada de totes les polítiques i
iniciatives necessàries per a garantir la igualtat efectiva de les persones en tots els
nostres pobles i ciutats.»

B) Declaració institucional sobre el pagament de les ajudes al  Centre  Especial
d'Ocupació Mare de Déu de l’Esperança de Mislata.

El  Sr.  López  Bronchud,  del  Grup  Popular,  dóna  lectura  a  la  declaració
institucional següent:

«L'any 1988 va començar a prestar la seua activitat en el nostre municipi de
Mislata  el  Centre  Especial  d'Ocupació Mare  de Déu de  l'Esperança,  Coop.  V.,  la
constitució del qual s'havia dut a terme un any abans. Aquests trenta anys d'història
comporten  una  infinitat  de  moments  viscuts,  alguns  més  feliços  que  altres  sense
dubte, però cap –en qualsevol  cas– tan preocupant com  aquest, que provoca  que
traslladem al Ple aquesta Moció .

A hores d'ara, la Generalitat Valenciana deu una subvenció per a la compra
d'una furgoneta del  centre,  ja  avançada per aquest,  i  ni  tan sols  ha presentat  les
resolucions a la sol·licitud d'ajudes en els exercicis de 2016 i 2017 ni, evidentment, el
seu  pagament.  Aquest  fet  genera  gravíssims  problemes  en  el  centre  especial
d'ocupació del nostre municipi. Sense ajudes, estan condemnats al tancament. 

No  és  un  fet  nou  que  la  situació  de  desocupació  que  pateix  la  Comunitat
Valenciana es veu agreujada en els col·lectius més vulnerables, especialment en les
persones amb diversitat funcional, que troben en aquests centres la manera de pal·liar
aquesta situació, així com les subvencions amb aquest objecte. Hem de posar èmfasi
en la sensibilitat per les dificultats econòmiques dels centres i cal sumar-se a la seua
reivindicació per aconseguir una millora en les condicions actuals i una normalització
de la situació financera. 

Amb l'anterior Govern autonòmic es van produir impagaments que van arribar
ja als 14 milions d'euros i que van afectar a més de 4.000 ocupacions que van perillar
en el seu moment. Aleshores el Fermi-CV sol·licitava al Consell la no modificació de
l'ordre d'ajudes a centres d'ocupació que va elaborar el Servef mateix, en el qual es

AJUNTAMENT DE MISLATA
Pl. Constitució, 8

46920 MISLATA (VALÈNCIA)
www.mislata.es



4

SECRETARIA

produïen  retalls  en  el  sector.  En  2012,  el  Fermi-CV  criticava  el  Consell  per  les
polítiques de retalls  dutes a terme i  que afectaven especialment  aquest  col·lectiu.
Mesures  com  la  modificació  de  la  baremació  de  la  dependència,  el  copagament
farmacèutic  i  ortopèdic,  els  retalls  de  Benestar  Social  o  els  retalls  en  l'ordre  que
afectaven aquests centres van suposar un dur colp per al sector. 

Si bé l'actual Govern Valencià no ha deixat de promocionar que les ajudes als
centres  augmentaven  des  de  2016,  la  trista  realitat  és  que  se’ls  està  asfixiant
econòmicament i espentant al tancament.

A  Mislata,  el  Centre  Especial dóna  ocupació  a  onze  persones,  set  amb
discapacitat psíquica i tres amb discapacitat física. Aquestes persones s'encarreguen
de produir material de circuit imprés, acoblaments i halògens principalment, amb què
s'atenen les necessitats de dues multinacionals que han trobat mà d'obra eficaç en les
persones que treballen des del Mare de Déu de l’Esperança de Mislata.

Si  no  s'actua  promptament,  la  imprevisió  del  Govern  autonòmic  podria
malbaratar els Centres Especials d'Ocupació i, lamentablement, també perjudicar a
aquelles persones que desenrotllen la seua labor a Mislata. Defenem que la integració
sociolaboral del col·lectiu podrà aconseguir una integració completa i  efectiva si es
continua  donant  suport  als  Centres  Especials  d'Ocupació.  La  urgència  d'ajudar  a
aquesta  cooperativa  sorgeix  pel  silenci  continuat  que han trobat  en l'administració
enfront de la necessitat de consolidar la seua labor.

Des de 2016,  la  Generalitat  Valenciana deu 14 milions  d'euros,  fet  que ha
provocat el tancament d'alguns Centres Especials d'Ocupació i ha acabat amb un poc
més de cinquanta llocs de treball. Cal tindre en compte que el 40% de l'ocupació que
aconsegueix el col·lectiu de persones amb discapacitat és per mitjà d'aquests centres,
clau inevitable per a la seua integració i inclusió social.

En tota la Comunitat Valenciana són 8.500 les places que en aquests moments
estan en perill i la resposta oficial, en tot cas, els nega el crèdit, mentre els centres han
de sobreviure amb pòlisses de crèdit i hipoteques personals.

La disminució d'ajudes junt amb la falta de resolucions i els impagaments del
consell  dibuixen un panorama fosc per als Centres Especials d'Ocupació que hem
d'atallar.

Per això, el Ple de la corporació de l'Ajuntament de Mislata declara el seu acord
per a instar la Generalitat Valenciana perquè procedisca amb urgència absoluta a la
resolució i  pagament de les ajudes que se li  deuen al Centre Especial  d'Ocupació
Mare de Déu de l'Esperança Coop. V. de Mislata i, igualment, declara el seu acord per
a instar la Generalitat Valenciana perquè procedisca a l'ampliació del crèdit, en cas
que siga necessari, per a finançar les subvencions destinades al foment de l'ocupació
per  a  persones  amb  diversitat  funcional  en  centres  especials  d'ocupació  per  a
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l'exercici 2017 i següents, de manera que es cobrisca la demanda real de les dites
ajudes.»

El Ple decideix traslladar aquest acord amb còpia de la declaració a les Corts
Valencianes, al Centre Especial d'Ocupació Mare de Déu de l'Esperança Coop. V., a
l'Agrupació Empresarial Valenciana de Centres Especials d'Ocupació (AGEVALCEE),
a les associacions veïnals i a la coordinadora veïnal del municipi, així com als mitjans
de comunicació.

C) Declaració institucional per a millorar la lluita contra la violència de gènere

El Sr. Gil i Marín, del Grup Compromís per Mislata, dóna lectura a la declaració
institucional següent :

«Els  grups  municipals  amb  l'Ajuntament  de  Mislata,  davant  del  nombre
incessant de dones i criatures assassinades per la violència masclista des de principi
d’any, davant de l'increment del nombre de denúncies (2,3%) i el nombre de dones
amb ordres de protecció i mesures cautelars (7%) l'any 2016 respecte a l'any anterior,
així com davant de l'aprovació prevista en el mes juliol de 2017 dels Pressupostos
Generals de l'Estat, volem manifestar:

 Si bé és cert que la quantia assignada al Programa "232C Actuacions per a la
prevenció de la Violència de Gènere", prevista en el Projecte de Pressuposts de l'Estat
per a 2017 presentat pel Govern, ascendeix, després de la pressió política i social dels
col·lectius feministes,  a  31,7 milions d'euros,  que és un 25,7% més que en 2016,
aquesta xifra continua sent un 2,20% menor que en 2010. Així mateix, congela en
19,7 milions d'euros el  Programa  "232B Igualtat  entre dones i  hòmens",  un 41,2%
menys que en 2010.

Ambdós  projectes  sumen  51,4  milions  d'euros  o,  el  que  és  el  mateix, un
0,00011% dels Gastos del Pressupost General de l'Estat de 2017. Considerem que és
un percentatge ridícul per a allò que s'ha anomenat "Pacte d'Estat Contra la Violència
de Gènere". 

Si no s’augmenta significativament en el PGE de 2017, en almenys 120 milions
d'euros, el Programa "232C Actuacions per a la prevenció de la Violència de Gènere",
aquest "Pacte d'Estat" seria una ofensa i una burla a totes les dones que pateixen o
han patit  violència de gènere, açò és, per a les 4 milions de dones que segons la
Macroenquesta 2015 del Govern mateix, pateixen violència de parella (2,5 milions de
dones) o violència sexual fora de la parella (1,5 milions de dones). Suposa seguir
sense assignar un euro a la prevenció i atenció de la violència sexual que exigeix el
Conveni d’Istanbul vigent des de 2014, no millorar la resposta policial i judicial i no
cobrir el cost dels serveis jurídics, psicològics i socials en les entitats locals establits
en l'art. 19 de la Llei O 1/2004.
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Tampoc es poden fer polítiques per a les dones sense les dones. La suposada
obertura  a  les  organitzacions  de  dones  del  "Grup  de  Treball"  de  l'Observatori  de
Violència de Gènere del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat és inoperant,
perquè només serveix per a relatar contes de propostes sense discutir-les ni buscar
acords que conformen l'informe final de l'Observatori al juny de 2017.»

Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:

Instar  el  Govern  d’Espanya  a  augmentar  en  120  milions  d'euros  els
Pressupostos  Generals  de  l'Estat  2017  en  l'assignació  destinada,  en  els  termes
avantdits,  tant  per  a  la  lluita  contra  la  violència  de  gènere  com en  relació  a  les
polítiques d'igualtat.

D) Declaració institucional en suport al refugiat

El  Sr.  González  Murgui,  del  Grup  Ciudadanos-Mislata,  dóna  lectura  a  la
declaració institucional següent:

«L'any 2001,  després  de  50  anys  de  la  Convenció  sobre  l'Estatut  dels
Refugiats, els països representats per l'Assemblea General de les Nacions Unides van
instituir el 20 de juny com el Dia Mundial del Refugiat. 

Aquest  dia,  des  de  fa  16  anys,  és  un  moment  de  commemoració,
reconeixement  i  memòria  de  milions  de  persones  que  s'han  vist  obligades  a
abandonar els seus països d'origen.

Des  de  llavors,  l'Agència  de  l'ONU  per  als  Refugiats,  ONG  i  institucions
públiques i privades realitzen activitats per a donar a conéixer la situació en què viuen
més de 60 milions de persones refugiades i  desplaçades internes en el  món,  i  la
dolorosa situació per la qual travessen després d'haver sigut forçades a abandonar els
seus llars i les seues famílies, deixant darrere seu la violència, la guerra, la persecució
i les violacions de drets humans. 

Les circumstàncies actuals resulten cada dia més alarmants i aquesta crisi, que
colpeja a nivell mundial, necessita del treball coordinat d'institucions de tot el món per
a donar solucions globals i locals.

En  el  context  de  l'Estat  espanyol,  els  municipis  s'enfronten  a  problemes
concrets i demanden que la solidaritat dels seus veïns i veïnes siga escoltada. Per
això, treballen coordinadament.

Una  de  les  conseqüències  d'aquesta  coordinació  és  la  Declaració  de
Barcelona, de juny de 2017, que manifesta el següent:
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“El  món  viu  una  greu  crisi  humanitària  com  a  conseqüència  del
desplaçament de milions de persones que fugen dels desastres naturals, els
conflictes armats, la violació de drets humans o la pobresa. 

La falta de vies legals i segures per a l'entrada a la Unió Europea espenten
els refugiats a posar-se en mans de les màfies i a seguir rutes perilloses.
Només  l'any passat, 5.079 persones van morir ofegades en naufragis mentre
creuaven el Mediterrani. Des de principi d’any, ja hi ha hagut 1533 víctimes.

Per  a  fer front  a  aquesta situació, la Comissió Europea va proposar el
maig  de  2015  dos  mecanismes  d'emergència per  a implicar  els  estats
membres i alleujar el pes desproporcionat que estan patint els països de les
fronteres  del  sud  d’Europa i  els  països  veïns  de  Síria.  Les quotes  de
reubicació i de reassentament de persones refugiades haurien de complir-
se en el terme de 2 anys. Aquests mecanismes van acompanyats dels Fons
d'Asil, Migració i Integració (FAMI) dotats d'un total de 3.137 milions d'euros per
al període 2014-2020. 

Els mecanismes s'han posat en marxa amb molta lentitud.  A 16 de maig
de 2017, 2 anys després dels acords, només s'han reubicat un total de
18.418 persones des de Grècia i Itàlia, i reassentat 16.163 que provenen de
Turquia i països del Pròxim Orient.

En  el  cas  d’Espanya,  el  ritme  d'acollida  de  refugiats  per  mitjà  dels
mecanismes de reubicació i reassentament és especialment lent. De les
1.449 persones que ha d'acollir procedents de Turquia i els països del Pròxim
Orient,  només  han  arribat  418.  Quant  a  les  reubicacions,  de  les  15.888
persones  que  l'Estat  es  va  comprometre  a  acollir  des de  territori  europeu
només han arribat 886, el 5,6% del total. 

Les ciutats i els municipis tenim un paper clau en l'acollida efectiva de
refugiats. Si bé la tasca dels estats és gestionar les polítiques de fronteres, de
protecció internacional o d'estrangeria, és en l'àmbit local on es gestionen les
necessitats  més  immediates:  allotjament,  manutenció,  roba,  atenció  mèdica,
educació, orientació sociolaboral, llengües, etc. 

Les ciutats  afrontem un doble  repte:  el  d'acollir  en un termini  curt  en
condicions dignes les persones que busquen protecció i, a llarg termini, el
més important i durador, garantir la seua autonomia i accés al mercat laboral
perquè puguen incorporar-se i integrar-se en la societat d'acollida.

No obstant això, la relació de l'Estat amb les administracions locals ha
sigut escassa. A hores d'ara, no hi ha un mecanisme de coordinació eficient
entre l'Estat, les comunitats autònomes i les ciutats que permeta conéixer amb
previsió  el  desenrotllament  dels  programes  de  reubicació  i  reassentament.
Tampoc està prevista cap forma d'accés als Fons Europeus d'Asil, Migració i
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Integració (FAMI) per part de les ciutats que estem dedicant recursos propis a
l'acollida de refugiats.

La falta d'informació i coordinació per part del Govern estatal genera uns
impactes a nivell local que ens obliguen a destinar una gran quantitat de
recursos per assegurar un mínim de dignitat a les persones refugiades
veïnes  de  les  nostres  ciutats.  Per exemple,  allotjant temporalment  els
sol·licitants  d'asil  abans  que  siguen  reconeguts  per  l'Estat  o  atenent les
persones refugiades que esgoten les prestacions del Programa Estatal  però
segueixen en situació de vulnerabilitat. Totes aquestes circumstàncies, podrien
afrontar-se amb molta més eficàcia amb una mínima coordinació, exigible en
els marcs d'una relació de lleialtat institucional entre l'administració central i les
administracions locals. 

Som conscients que la realitat del món local de l'Estat  espanyol és molt
diversa.  Les possibilitats  de  les  ciutats  de  donar  resposta  als  reptes  que
planteja  l'acollida  dels  refugiats  són  molt  distintes.  No  obstant  això,
compartim tots el mateix denominador comú: el compromís per a garantir
el  dret  d'asil  en  les  nostres  ciutats  desenrotllant  plans  municipals
d'acollida a refugiats.»

Acords:

1. L'Ajuntament de Mislata declara el  seu suport al  Dia Mundial  de la Persona
Refugiada i es compromet a treballar en el marc dels convenis internacionals
respecte d'això.

2. L'Ajuntament  de  Mislata  assumeix  com  a  pròpies  les  demandes  de  la
Declaració de Barcelona:

a. Exigir al Govern de l'Estat  el compliment dels acords davant de la
UE del 2015 per a l'acollida de les 17.337 persones refugiades. Per
facilitar-ho,  les  ciutats  ens oferim a  col·laborar  de  forma activa  en el
procés  d'obertura  de  places  de  refugiats  i  en  el  desenrotllament  del
Programa Estatal de Refugi. 

b. Exigir  al  Govern  de  l'Estat  el  replantejament  del  procediment
d'atenció  social  a  sol·licitants  d'asil  a  Espanya.  S’han  d’establir
sistemes  de  coordinació  i  finançament  eficaç  amb  les  comunitats
autònomes  i  les  ciutats  i  municipis  que  permeten  comptar  amb
informació  actualitzada  del  contingent  de  persones  refugiades
traslladades als  nostres  municipis,  així  com informació  sobre  la  seua
arribada efectiva i la previsió anual. 

c. Exigir al Govern de l'Estat que proporcione informació detallada de
la  destinació dels Fons d'Asil,  Migració i  Integració (FAMI) per  a
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assegurar  que  efectivament  es  destinen  a  l'acollida  de  refugiats  i
immigrants. 

d. Exigir  la  previsió  d'un  mecanisme  per  a  cofinançar  els  costs
derivats  dels  processos  d'atenció  i  integració  de  les  persones
migrants i  refugiades, i  facilitar,  així,  l'accés  dels municipis als Fons
FAMI i a tots aquells fons europeus a què els municipis puguen optar per
al desenrotllament de Programes municipals d'acollida complementaris
al  Programa  Estatal,  tal  com  succeeix  en  altres  països  de  la  Unió
Europea.

3. Per  tot  això,  sol·licitem  una  reunió  amb  caràcter  urgent  a  la  ministra
d'Ocupació i Seguretat Social, en la qual puga participar una delegació de les
ciutats signatàries d'aquesta Declaració, a més de la Federació Espanyola de
Municipis i  Províncies, amb l'objectiu d'abordar una solució satisfactòria a tots
els aspectes anteriorment mencionats.

4. Traslladar aquests acords  al Ministeri  de l'Interior,  al Ministeri  d'Ocupació i
Seguretat Social i a la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 

1.  APROVACIÓ  DE  L'ESBORRANY  DE  L'ACTA  DE  LA  SESSIÓ
CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE MAIG  DE 2017

De  conformitat  amb allò  que  disposa l'article  91.1  del  vigent  Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, se sotmet per la
Presidència  a  consideració  de  la  corporació  l'esborrany  de  l'acta  de  la  sessió
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 25 de maig de 2017, que ha sigut remesa als
portaveus dels grups polítics, segons disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal.

Sotmesa a votació, l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia
25 de maig de 2017 s'aprova per unanimitat.

2. PROPOSTA DE FESTIVITATS LOCALS PER A 2018

Es dóna compte del Dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la proposta de l'Alcaldia sobre festes locals
per a 2018.

No  es  produeix  debat  i  el  Ple  de  l’Ajuntament,  per  unanimitat  dels  seus
membres, va adoptar l'acord següent.

Vist  l'escrit  remés  a  aquest  Ajuntament  per  la  Conselleria  d'Economia
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Ocupació, en data 17 de maig, que sol·licita
que  per  l'Ajuntament  de  Mislata  es  proposen  dues  festivitats  locals  per  a  2018,
s'acorda:
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1. Proposar els dies 9 d'abril (Sant Vicent Ferrer) i 27 d'agost (Mare de
Déu dels Àngels) com a festes laborals de caràcter local en 2018.

2. Remetre  aquest acord  a la  Conselleria  competent  per  raó  de  la
matèria.

3.  APROVACIÓ  DEL  PROJECTE  TÈCNIC  DEL  PLA  D'ACTUACIÓ
MUNICIPAL DAVANT DEL RISC D'INUNDACIONS, I ALTRES PRONUNCIAMENTS

Es  dóna  compte  del  Dictamen  de  la  comissió  informativa  i  de  control
d'Urbanisme  i  Medi  Ambient,  favorable  a  l'aprovació  del  Projecte  tècnic  del  Pla
d'Actuació Municipal davant del Risc d'Inundacions, i altres pronunciaments. 

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui,
i  diu  que  en  aquest  Ajuntament  hi  ha  un  document  denominat  Actuació
antiinundacions, aprovat pel Ple el 21 de desembre de 2005, per la qual cosa entén
que estarà un poc obsolet, ja que han transcorregut dotze anys.

Assenyala  que  vista  la  informació  del  centre  d'emergències,  que  aporta  la
relació  de  municipis  de  la  Comunitat  Valenciana  amb  la  seua  corresponent
classificació davant del risc d'inundacions, i que al municipi de Mislata li correspon un
risc d'inundació mitjà, ha d'elaborar-se un pla municipal d'actuació.

Prossegueix dient que, com assenyala l'informe, allò que  es va aprovar en el
Ple  del 21  de  desembre  de  2005  no  segueix  les  directrius  que  estableix  la
documentació  que  integra  la  campanya  de  la  Generalitat  Valenciana,  la  Direcció
General de l'Agència de Seguretat i Resposta a les Emergències, per la qual cosa s'ha
procedit a redactar  el Projecte tècnic  actual  denominat  Pla d'Actuacions  Municipals
davant del Risc d'Inundacions, la finalitat del qual és aconseguir la màxima protecció
per a les persones, els béns i el medi ambient que puguen resultar afectats com a
conseqüència d'inundacions.

Prossegueix llegint els objectius del Pla, segons consten en l'informe-proposta, i
finalitza anunciant que, vistos els informes tècnics, el seu grup votarà a favor de la
proposta.

Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, portaveu del Grup Compromís per Mislata, i
diu que han rebut el  Projecte tècnic fa només unes hores, per la qual cosa no han
tingut temps material  d'estudiar-lo  a  fons i no pot emetre un vot ni favorable ni en
contra.  Afig  que estudiaran  el  projecte  en els  pròxims dies i  si  han de fer  alguna
pregunta o consulta ho plantejaran en la comissió corresponent.

A  continuació,  pren  la  paraula  el  portaveu  del  Grup  Popular,  Sr.  López
Bronchud, i anuncia que el seu grup s'abstindrà per a millor estudi del Pla.
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Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que la
documentació és bastant extensa i molt tècnica, que ha sigut elaborada pels tècnics
del  departament  d'urbanisme  en  total  coordinació,  com  es  realitza  sempre  en
qualsevol  actuació  relativa  a  la  prevenció,  amb les  distintes  brigades,  arquitectes,
protecció civil i policia local.

Explica que, fins ara, davant de qualsevol possible alarma s'han realitzat tantes
reunions com han sigut necessàries.  A més hi ha un protocol establit  i  un punt de
trobada de tots els grups de treball per a, des d'ací, coordinar totes les actuacions.
Afig que també forma part l'empresa pública, en la qual hi ha un servei de 24 hores
que  està  en  continu  contacte  i  col·laboració  amb  tots  els  representants  de
l'Ajuntament.

Prossegueix dient que la comissió d'Urbanisme es va realitzar dimarts passat,
on es va dictaminar aquest punt que hui es porta a Ple per a la seua aprovació inicial.

Conclòs el debat, el Ple de l’Ajuntament, per quinze vots a favor (Grup PSOE i
Grup  Ciudadanos-Mislata)  i  sis  abstencions  (Grup Popular  i  Grup  Compromís  per
Mislata), va adoptar l'acord següent.

Vist  l'expedient  sobre  l’aprovació  del  Projecte  tècnic  del  Pla  d'Actuació
Municipal davant del Risc d'Inundacions (PAMRI).

Vist l'informe del Cap de Servei d'Obres i Serveis, de 7 de juny de 2017, que
literalment diu:

«ASSUMPTE:  INFORME  PROPOSTA  D’APROVACIÓ  DEL  PROJECTE
TÈCNIC DENOMINAT PLA  D'ACTUACIÓ  MUNICIPAL  DAVANT  DE  RISC
D’INUNDACIONS (PAMRl)

El  tècnic  que  subscriu,  a  instància  de  la  regidoria  de  Serveis  municipals  que
sol·licita  la  redacció del  Projecte tècnic  denominat  PLA D'ACTUACIÓ MUNICIPAL
DAVANT DE RISC D'INUNDACIONS (PAMRl), emet el següent

INFORME PROPOSTA

ANTECEDENTS

Vista  la  comunicació  realitzada  per  LA  GENERALITAT  VALENCIANA,  LA
PRESIDÈNCIA DE LA GENERALITAT, LA DIRECCIÓ GENERAL DE L'AGÈNCIA DE
SEGURETAT  I  RESPOSTA  A  LES  EMERGÈNCIES  en  la  seua  Campanya  de
Prevenció d'Inundacions, que especifica que els municipis amb risc alt  i  mitjà han
d'elaborar el seu Pla d'Actuació Municipal davant de Risc d'Inundacions.

Una  vegada  consultada  la  pàgina  d'internet  de  la  Comunitat  Valenciana
112CV.com,  Centre  d'emergències,  que  aporta  la  relació  de  municipis  de  la
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Comunitat  Valenciana  amb  la  seua  corresponent  classificació  davant  del  risc
d'inundacions,  i  havent  comprovat  que al  municipi  de Mislata li  correspon un risc
d'inundació  mitjà  i  ha  d'elaborar  el  seu  Pla  d'Actuació  Municipal  davant  de  Risc
d'Inundacions (PAMRl).

Feta la comprovació dels antecedents que existeixen en aquesta matèria  a
l’Ajuntament, el denominat ACTUACIÓ DAVANT D'INUNDACIONS aprovat pel Ple de
21 de desembre del 2005.

Vist  que allò  que va  ser  aprovat  pel  Ple  de  21 de desembre del  2005 no
segueix les directrius que estableix la documentació que integra la campanya de la
GENERALITAT  VALENCIANA,  LA  PRESIDÈNCIA  DE  LA  GENERALITAT,  LA
DIRECCIÓ  GENERAL  DE  L’AGÈNCIA  DE  SEGURETAT  I  RESPOSTA  A  LES
EMERGÈNCIES,  s'ha  procedit  a  redactar  l'actual  Projecte  tècnic  denominat  PLA
D'ACTUACIONS MUNICIPALS DAVANT DEL RISC D'INUNDACIONS (PAMRl).

Les  referències  que  se  citen  en  els  paràgrafs  anteriors  s'inclouen  en  la
documentació del Projecte tècnic redactat pels serveis tècnics d'aquest Ajuntament i
s'acompanya de còpia del Projecte a aquest informe.

PROJECTE TÈCNIC PLA D'ACTUACIONS MUNICIPALS DAVANT DEL RISC
D'INUNDACIONS (PAMRI)

S'adjunta una còpia completa del PAMRI, de data 1 juny del 2017, V 1.0, a
aquest informe.

1. FONAMENTS

1.1. OBJECTIUS DEL PLA

El  Pla  d'Actuació  Municipal  davant  del  Risc  d'Inundacions  té  la  finalitat
d'aconseguir la màxima protecció per a les persones, els béns i el medi ambient que
puguen resultar afectats per les conseqüències de les inundacions.

Amb  aquest  objectiu  s'estableix  una  estructura  jeràrquica  i  funcional  dels
mitjans i recursos del municipi, tant públics com privats, que permeta fer front a les
situacions de risc o emergència greu.

Els objectius a aconseguir són:

1. Preveure  l'estructura  organitzativa  i  l'operativitat  per  a  la  intervenció  en
emergències per inundacions en el municipi.

2. Determinar  els  elements  vulnerables en funció de l'anàlisi  del  risc i  els  nivells
d’aquest en les distintes zones del terme municipal i delimitar les àrees segons
possibles requeriments d'intervenció.
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3. Especificar els procediments d'informació i alerta a la població.
4. Desenrotllar el catàleg dels mitjans i recursos disponibles en el municipi, així com

els mecanismes per a la seua permanent actualització.

1.2 ÀMBIT

El Pla serà aplicable en qualsevol situació de preemergència o emergència per
inundacions que tinga lloc dins del terme municipal.

En el cas que siguen superats els mitjans i recursos previstos en el aquest Pla,
se  sol·licitarà  la  mobilització  dels  mitjans  i  recursos  previstos  en  el Pla  Especial
davant del Risc d'Inundacions a la Comunitat Valenciana.

1. 3 MARC LEGAL I COMPETENCIAL

1.3.1. Marc legal

Els Plans d'Actuació Municipal davant del Risc d'Inundacions es basen en les 
següents disposicions legals:

- Llei 2/1985, de 21 de gener, sobre Protecció Civil.

- Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local.

- Reial Decret Legislatiu, de 18 d'abril de 1986, que aprova el text refós de les
disposicions legals en matèria de règim local.

- Reial Decret 407/1992, de 24 d'abril, pel qual s'aprova la Norma Bàsica de
Protecció Civil.

- Decret  119/2013,  de  13  de  setembre,  del  Govern  Valencià,  pel  qual
s'aprova el Pla Territorial d'Emergència de la Comunitat Valenciana.

- Resolució, de 31 de gener de 1995, de la Secretaria d'Estat d'Interior per la
qual es prova la Directiva Bàsica de Planificació de Protecció Civil davant
del Risc d'Inundacions.

- Decret 81/2010, de 7 de maig, del Consell, pel qual s'aprova el Pla Especial
davant del Risc d'Inundacions a la Comunitat Valenciana.

- Llei  13/2010,  de 23 de novembre,  de la  Generalitat,  de Protecció Civil  i
Gestió d'Emergències.

- Reial  Decret  903/2010,  de  9  de  juliol,  d'avaluació i  gestió  de  riscs
d'inundació.

- Resolució, de 2 d'agost de 2011, de la Subsecretaria d'Estat d'Interior, per
la qual es publica l’Acord del Consell de ministres, de 29 de juliol de 2011,
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pel  qual  s'aprova  el  Pla Estatal  de  Protecció  Civil  davant  del  Risc
d'Inundacions.

1.3.2. Marc  competenciaI  del  Pla  d'Actuació  Municipal  davant  del  Risc
d'Inundacions

Els Plans d'Actuació Municipal són elaborats i aprovats per l'òrgan de govern
municipal,  i  homologats  per  la  Comissió  de  Protecció  Civil  de  la  Comunitat
Valenciana. La competència en la direcció d'aquests plans correspon a l’alcalde.

El  Pla d'Actuació  Municipal  s'integrarà  en  el  Pla Especial  davant  del Risc
d'Inundacions de la Comunitat Valenciana, el qual  dirigeix  la planificació territorial a
nivell municipal enfront d'aquest risc.

El Pla d'Actuació Municipal davant del Risc d'Inundacions s'integrarà, també,
en el marc organitzatiu del Pla Territorial Municipal.

2. PROPOSTES I ACTUACIONS

Vistos  els  antecedents  descrits  en els  paràgrafs  anteriors i  consultades les
directrius  que  estableix  la  Generalitat  Valenciana  en  el  seu  apartat  1.3.2  Marc
competencial  que menciona  textualment:  "Els  Plans  d'Actuació  Municipal  són
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elaborats i aprovats per l'òrgan de govern municipal i homologats per la Comissió de
Protecció Civil de la Comunitat Valenciana. La competència en la direcció d'aquests
plans correspon a l'alcalde.", es proposa:

1.  Sotmetre  a  Ple  l'aprovació  del  denominat  Projecte  tècnic  PLA
D'ACTUACIONS MUNICIPALS DAVANT DEL RISC D'INUNDACIONS (PAMRI).

2.  Una  vegada  aprovat,  remetre  a  la  Comissió  de  Protecció  Civil  de  la
Comunitat Valenciana perquè aproven el PAMRI i emeten el certificat d'homologació
d’aquest.

3. Posteriorment als punts 1 i 2, una vegada aprovats definitivament aquests,
procedir per part de la corporació a constituir el CECOPAL,  el  PMA i les distintes
UB, amb el nomenament dels components que els formen.

CECOPAL: Centre de Coordinació Operativa Municipal
PMA: Lloc de Comandament Avançat»

Per tot això, s'acorda:

Primer:  Aprovar  el  Projecte  tècnic  PLA  D'ACTUACIONS  MUNICIPALS
DAVANT DEL RISC D'INUNDACIONS (PAMRI).

Segon: Remetre a la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana
còpia de l'acord plenari  i  del  Projecte  tècnic,  als  efectes que aproven el  PAMRI i
remeten el certificat d'homologació del mateix.

Tercer: Una vegada aprovat i homologat es constituirà el CERCOPAL, el PMA i
les distintes UB, amb el nomenament dels seus membres.

4. APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES CONDICIONS PREVISTES EN
LA  CLÀUSULA  3  DEL  CONVENI  SUBSCRIT  ENTRE  LA  CONSELLERIA
D'AGRICULTURA,  MEDI  AMBIENT,  CANVI  CLIMÀTIC  I  DESENROTLLAMENT
RURAL I ECOEMBALAJES ESPAÑA, S.A., I ALTRES PRONUNCIAMENTS

Es  dóna  compte del  Dictamen  de  la  comissió  informativa  i  de  control
d'Urbanisme i Medi Ambient, favorable a l'aprovació de la pròrroga de les condicions
previstes en la clàusula 3 del Conveni subscrit entre la Conselleria d'Agricultura, Medi
Ambient, Canvi Climàtic i Desenrotllament Rural i Ecoembalajes España, S.A., i altres
pronunciaments.

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui,
i diu que es tracta d'un punt de caràcter merament tècnic sobre la modificació puntual
del Conveni Marc vigent entre la Generalitat Valenciana i Ecoembes i, a la vista de
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l'informe  tècnic,  que  assenyala  que  les  condicions  són  avantatjoses  per  a
l'Ajuntament, el seu grup votarà favorablement.

Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, portaveu de Compromís per Mislata, i diu que
atés que l'informe tècnic és molt clar, votarà a favor.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i anuncia el
vot favorable del seu grup, si bé indica que, encara que es tracte d'un punt molt tècnic,
no  sap per  què es  va  portar  amb urgència  a  la  comissió  i  els  agradaria  que els
indicaren quina era la urgència.

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora, portaveu del Grup PSOE, i explica de
quin servei s'està tractant. Diu que per mitjà d'un conveni amb la Generalitat, es té el
servei que qualsevol comerç del municipi de Mislata tinga la possibilitat que vagen a
arreplegar-li el  cartó i,  així,  evitar  que hagen de traure  i  desmuntar les caixes que
reciclaran i,  per  un altre  costat,  s'aconsegueix que no se saturen els  contenidors.
D’aquesta manera es compleix  un doble objectiu: s'arreplega el cartó porta a porta
dels comerços del municipi i s'envia a la base de reciclatge.

Quant a per què es va portar amb urgència a la comissió, diu que aquesta va
tindre  lloc  dimarts  passat  i  l'informe  del  tècnic  és  de  19  de  juny.  La  comissió
d'urbanisme va ser convocada el dia 16 de juny, és a dir, quan es va convocar no es
comptava amb l'informe, per la qual cosa entenien que podia passar-se per urgència
per a no tornar a convocar una comissió. De la mateixa manera, en aquesta comissió
també  es  va  aprovar  el  Pla  d'emergència  davant  de  possibles  inundacions  i  el
secretari els ha informat que hui és quan els grups han sol·licitat el Pla.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va
adoptar l'acord següent.

Vist l'expedient que es tramita sobre la modificació puntual del conveni subscrit
entre  la Conselleria  d'Agricultura,  Medi  Ambient,  Canvi  Climàtic  i  Desenrotllament
Rural i Ecoembalajes Espanya, S.A., relatiu a l'arreplega porta a porta d'envasos de
cartó generats en el comerç urbà.

Vist l'informe emés per l'enginyer industrial, de 19 de juny de 2017.

S'acorda: 

Primer: Acceptar prorrogar les condicions previstes en la clàusula 3, Arreplega
porta a porta d'envasos de cartó generats en el comerç urbà  (Annex II, Condicions
econòmiques quant al  material  arreplegat per a l'any 2016). Així,  per a l'any 2017
quedaria de la manera següent:

«Any  2017:  Condicions  de  l'any  2016  o  el  que  preveu  el  conveni  de
col·laboració per a l'any 2017, en cas que resultara una quantitat més elevada»
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Segon:  Remetre  el  certificat  de  l'acord  a  la  Conselleria  d'Agricultura,  Medi
Ambient, Canvi Climàtic i Desenrotllament rural per al seu coneixement i efectes.

Tercer:  Facultar  l'alcalde-president perquè  realitze  les  actuacions  que  foren
necessàries per al compliment i execució d'aquest acord.

5. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE ELS CONCERTS EDUCATIUS

Es dóna compte del Dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar  Social,  favorable  a  l'aprovació  de  la  Moció  del  Grup  Popular  sobre  els
concerts educatius.

Pren la  paraula  el  portaveu  del  Grup  Popular,  Sr.  López Bronchud,  i  dóna
lectura a part de la Moció i a la seua proposta d'acords.

Pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata,
i explica que el sistema d'ensenyança espanyol es fonamenta en l'article 27 de la CE,
que estableix l'educació bàsica obligatòria i gratuïta, la llibertat d'ensenyança i el dret
dels pares que els seus fills reben formació religiosa i/o moral d'acord amb les seues
conviccions.

Prossegueix  dient  que  l'activitat  educativa  pot  ser  realitzada  per  centres
docents de distint tipus, que es classifiquen segons la seua titularitat jurídica i segons
el caràcter i origen dels recursos que asseguren el seu sosteniment. En aquest sentit,
afig,  es  distingeixen  els  centres  privats,  amb  titularitat  de  persones  físiques  o
jurídiques privades que funcionen en règim de lliure mercat; els centres públics, la
titularitat dels quals és el poder públic i estan sostinguts per fons públics, i els centres
concertats, de titularitat privada però mantinguts amb fons públics.

Explica que els concerts educatius persegueixen garantir l'efectivitat del dret a
l'educació gratuïta en aquells nivells i àmbits determinats per les lleis, tant si s'exerceix
la llibertat d'elecció triant un centre de titularitat pública com privada, així com facilitar
el dret dels pares a triar el tipus d'educació dels seus fills. Per això, diu, el concert
educatiu es configura com l'instrument jurídic pel qual els centres privats se sostenen
amb fons  públics  per  a  impartir  els  nivells  d'ensenyança  obligatòria  en  règim  de
gratuïtat.

Continua dient que cal reconéixer la naturalesa convencional i de contracte que
suposa el concert educatiu. Es tracta de convenis mitjançant els quals l'administració
assumeix  determinats  compromisos  essencials,  com  per  exemple  assignar  fons
públics,  i  el  centre  es  compromet,  per  la  seua  banda,  a  impartir  gratuïtament  les
ensenyances corresponents d'acord amb les normes acadèmiques, plans i programes
educatius  que  s'apliquen.  Es  genera,  diu,  una  obligació  recíproca  en  el  sentit  de
l'assumpció  dels  costs  per  part  dels poders  públics,  com  a  contraprestació  de
l'Administració pel préstec del servei educatiu.
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Pel que fa a la  Moció presentada pel Grup Popular,  diu que les dades que
proporciona són tristes perquè en poc de temps la Generalitat Valenciana ha disminuït
el  nombre d'aules d'infantil,  primària  i  ESO.  S'ha augmentat  la ràtio  per  aula i  ha
disminuït,  per tant,  la qualitat  de l'ensenyança.  Afig que els alumnes continuen en
barracons,  la  qual  cosa suposa prosseguir  amb la  precarietat  de  les instal·lacions
educatives  i,  també, s'ha menyscabat  el  principi  de llibertat  de centre i  de llengua
d'ensenyança.

Afirma que des de  Ciudadanos es  considera  que s'assisteix  a  la  supressió
gradual del model concertat d'ensenyança que, juntament amb el model públic, ha
conviscut de manera harmoniosa, enriquint i millorant el sistema educatiu, tal com ho
han entés fins ara. Per tot això, diu,  donaran suport a la Moció presentada pel Grup
Popular.

El portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, no fa ús del seu
primer torn de paraula.

Pren la paraula el Sr. López Bronchud, portaveu del Grup Popular, i diu que el
PP  de  Mislata  ha  presentat  diverses  mocions  sobre  educació  al  llarg  d'aquesta
legislatura en defensa de la llibertat educativa atacada constantment pel govern de
Ximo Puig i pel conseller d'Educació, Vicent Marzà. La de hui, diu, pretén instar el
Govern  Valencià  a  elaborar  una  planificació  educativa  que  estiga  d'acord  amb  la
demanda real i efectiva de les famílies, i que no estiga emparada únicament per la
voluntat d'adoctrinar els joves valencians amb l'educació. 

Afirma que des del Partit Popular també volen que la Generalitat mantinga les
unitats concertades  per respectar la llibertat d'elecció dels pares. Afig que, si bé a
hores d'ara a Mislata no s'ha produït cap reducció, volen evidenciar que el full de ruta
del tripartit és clara, i la irremeiable situació arribarà al municipi si Puig, Oltra i Marzà
segueixen amb el seu assetjament i derrocament a la comunitat escolar, al professorat
dels centres d'educació i als pares i mares de la Comunitat Valenciana.

Pregunta  què  passarà  amb els  col·legis  Sagrado  Corazón  o  Santa  Creu  si
segueixen avant amb el seu projecte educatiu. Per això, diu, la Moció planteja que no
volen que continuen retallant els drets i les llibertats dels valencians, perquè l'educació
concertada és hui l'opció de més de dos-cents mil escolars i quasi quinze mil docents
a la Comunitat Valenciana, xifres que haurien de convidar-los a la busca de consens
amb la comunitat escolar.

Assenyala que l’any passat van aconseguir el trist rècord de superar les tres mil
queixes davant del Sindic de Greuges, qui va recomanar que planificaren les aules per
a aquest curs. No obstant això, van continuar amb el seu full de ruta que ha suposat
tancar trenta-una classes de primer de Batxillerat a la Comunitat Valenciana i obligar a
més de mil alumnes a canviar de centre per a poder continuar els seus estudis.
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Afirma que estan obligats per llei  a garantir  la llibertat  de les famílies en el
centre educatiu i, com a administració, han de tindre en compte la demanda social en
la planificació educativa. Açò és el que defenen des del Partit Popular de Mislata amb
aquesta Moció, la llibertat per als pares, professors i escolars.

Continua  dient  que  les  famílies  tenen  el  dret  de  triar  lliurement  on  volen
escolaritzar els seus fills,  i  el  Govern té l'obligació de garantir  aquest  dret  amb la
suficient oferta que cobrisca tota la demanda.

Assenyala que les contínues patinades del govern de Ximo Puig en aquesta
matèria han alertat que es posa en joc l'educació dels més menuts des del sectarisme
i la imposició ideològica, ja que el que es pretén és imposar una visió nacionalista amb
el  consentiment  còmplice  del  PSPV,  disposat  a  aguantar  el  que  siga  per  tal  de
mantindre la presidència del Consell. Afig que els socialistes han de dir alt i clar si
volen  o  no  el  full  de  ruta  de  Compromís  en  educació,  perquè  aquest  ataca
sistemàticament tot allò que no els agrada i talla d'arrel la llibertat dels pares per a dir
com volen educar  els  seus fills;  a  més, no  respecten  el  professorat  que exerceix
lliurement en els centres concertats perquè no els agraden aquells centres que va
crear el Partit Socialista en els anys huitanta.  Açò  no els agrada perquè no poden
controlar-los ideològicament i dificulten el model nacionalista català de «ens roba».

Prossegueix dient que haurien de buscar el consens amb les parts implicades i
no continuar jugant amb el futur de tants joves valencians. Com a mostra, l'últim fracàs
ha sigut la ratificació pel Tribunal Superior de Justícia de la paralització del projecte de
plurilingüisme, amb els problemes que açò comporta per a tants pares i mares que
acaben de patir la més que difícil escolarització dels seus fills. Aquest últim fracàs de
Compromís i  del  Partit  Socialista,  diu,  subratlla la il·legalitat  d'una norma que està
vulnerant drets fonamentals de les persones i que ataca la llibertat de les famílies per
a triar l'educació dels seus fills. Per això, diu, no volen l'educació, sinó que han apostat
per la coacció i generen un projecte educatiu només per a qui combrega amb el seu
ideari, que importa el model catalanista d'ensenyança i imposa un sistema sectari.

Afirma que el model públic concertat no és un invent del Partit Popular, sinó
que  es  genera a l'Espanya  de  1985.  Aleshores  era president  del  govern  Felipe
González;  ministre  d'Educació,  José  María  Maravall;  president  de  la  Generalitat
Valenciana, el socialista Joan Lerma, i  conseller d'Educació, Cipriano Ciscar. Anys,
diu, en què el Partit Socialista tenia un model d'educació responsable i moderat que
responia a una majoria de ciutadans. Afig que recorda aquesta etapa de la història
d’Espanya  perquè no  seguisquen  amb  el  discurs  ranci  i  barat  que  l'educació
concertada és la que vol el Partit Popular perquè defén i afavoreix els rics.

Assenyala  que  haurien  de  preguntar  els  pares  i  mares  dels  alumnes  del
Sagrado Corazón i del Santa Creu de Mislata si són rics i si trien aquests centres pel
seu nivell adquisitiu o pel seu model d'educació. Afig que el discurs que l'ensenyança
concertada és per a rics és carrincló, estereotipat i fals. En primer lloc, perquè també
és educació pública, va ser un model creat i desenrotllat pel Partit Socialista que ha
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conviscut perfectament en aquesta societat durant els últims trenta anys i,  en segon
lloc,  perquè  mentres ataquen  els  pares  i  professorat  d'aquests  centres,  els  seus
companys de partit porten a col·legis privats i concertats  els seus fills. Una vegada
més, diu,  es perden en un discurs ideològic i  romàntic que commou a la societat,
mentres fan a traïció el que públicament estan negant als altres; acusen a altres de
casta mentres fan amb els seus fills el que prohibeixen als altres.

Continua exposant aquestes dades de la Comunitat Valenciana: el 67,4% dels
alumnes estudien en centres públics, el 25,2% en concertats i el 7,34% en privats. És
a dir, amb molta diferència, la pública és en aquesta comunitat el model de la majoria.
La pública concertada convivia sense generar problemes ni tensions, fins que han
pres les regnes del Govern autonòmic el Partit Socialista i Compromís.

Prossegueix dient que al País Basc un 50,8% dels alumnes estan en la privada
o en la concertada i, tan sols, un 49% en la pública. A Madrid, la pública puja fins a un
54,5%.  Però,  repeteix,  a la  Comunitat  Valenciana la  pública és la  resposta  per  al
67,4% de les famílies, per la qual cosa no hi ha problemes, ni riscs, ni elits, només hi
ha una voluntat per part del Partit Socialista i de Compromís que els pares no puguen
triar com volen educar els seus fills.

Afirma  que  acabar  amb  l'educació  concertada  a  la  Comunitat  Valenciana
suposa deixar 200.000 persones sense llibertat i a 25.000 sense treball i, pitjor encara,
en aquest moment deixaria sense col·legi a una quarta part dels alumnes d'aquesta
comunitat.

Assenyala que, segons els pressupostos aprovats per la Generalitat Valenciana
amb el govern del PSPV i Compromís, cada alumne de l'ensenyança pública costa a
la Generalitat 4.580 euros de mitjana, mentre que el gasto en l'ensenyança pública
concertada és de 2.936 euros de mitjana, la qual cosa suposa 1.644 euros menys.
Afig que no han de dubtar que el  Partit  Popular de Mislata defén el  model  públic
d'educació,  però  sense  perjudicar  el  públic  concertat  ni  atacar  el  privat.  Defenen
bàsicament que cada ciutadà tinga la llibertat de triar on i com vol educar els seus fills.
Açò és el que altres no volen, perquè els deixa sense l'oportunitat d'adoctrinar d'una
manera sectària a aquells que volen que siguen els seus votants del futur.

Del Grup PSOE, pren la paraula la Sra. Julián Ruíz i diu que per la intervenció
anterior pareix que s'està en una situació caòtica i que en el mes de setembre la mitat
dels xiquets de Mislata no s'incorporaran a la seua escola.

Diu al portaveu del Grup Popular que tots saben la història de com van sorgir
els concerts i quina era la necessitat en aquell moment. Afig que li agradaria recordar-
li la història més pròxima perquè l'escala privatitzadora de l'ensenyança va començar
amb el govern de Camps, que sent conseller va concertar tota l'educació infantil i sent
president, el Batxillerat. 
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Prossegueix dient que el Sr. López Bronchud afirma que se'ls ompli la boca
amb el discurs ranci i barat que la concertada és la pitjor de les opcions i, no obstant
això, porten els seus fills a la concertada, però és ell qui està dient que la gent ha de
tindre llibertat d'elecció. Per això, no hauria de fer al·lusió a aquesta situació, atés que
cada u és lliure de triar l'opció que considere més oportuna.

Assenyala que l'educació és una disciplina que sempre ha estat en el punt de
mira,  sempre  ha  sigut  jutjada  i,  després  de  més  de  trenta  anys  de  democràcia,
continua en la mateixa situació, sent, a més, l’arma política essencial per fer manifest
el paréixer d'un o altre partit polític.

Afirma que el  Partit  Socialista de Mislata sempre  donarà suport  a qualsevol
moció que beneficie polítiques educatives basades en l'equitat,  en la identificació i
solució de problemes i dificultats dels alumnes, en el repartiment de recursos i, afig, no
és  més  barata  en  recursos  pel  simple  fet  de  donar  continuïtat  a  una  educació
polititzada. Defendran aquelles, diu, en què l'educació done suport a polítiques socials
i igualitàries.

Continua dient que en els temps que corren s'ha de ser objectiu, eficient i saber
actuar dins del marc de la legalitat. Considera que és el moment de deixar de crear
fantasmes amb temes tan importants i essencials com l'educació, en la qual resideix el
futur del país, i que es comence a construir un pacte per a millorar-la, ja que és el bé
més preat.

Finalitza dient que en la seua segona intervenció explicarà el sentit del vot del
seu grup.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que resulta preocupant el
que ha escoltat del Sr. López Bronchud.

Explica que el model concertat és una anomalia inclús dins d’Europa, on només
hi ha dos països, Bèlgica i Holanda, on tenen un model semblant. 

Continua dient al  portaveu del Grup Popular que llança un missatge perillós
quan  diu  que  s'adoctrina,  i  li  pregunta  si  pensa  realment  que  els  professors  i
professores  de  l'escola  pública  adoctrinen  els  alumnes,  perquè  el  que  sí  que  és
adoctrinar és pensar només en un model educatiu de qualitat per a aquells que poden
pagar-ho.

Prossegueix dient que la Moció podria titular-se «el fals i interessat conflicte de
l'escola privada» perquè cada família  pot  continuar  triant  el  centre que vulga i  no
s'està conculcant cap dret dels ciutadans del País Valencià.

Assenyala que l'escola concertada està formada per empreses privades a  les
quals paga la Generalitat, i continuarà funcionant on l'escola pública no arribe per les
raons que siga. Afig que la Conselleria no tanca aules ni unitats concertades, només
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retira  el  concert  allí  on  l'escola  pública  ja  arriba.  Seria  absurd  que  si  una  zona
geogràfica de l'escola pública pot escolaritzar tots els xiquets i  xiquetes,  cobrint la
demanda existent, es continuara pagant a una empresa privada. Seria, diu, com si a
Mislata, havent-hi una policia local, es contractara una seguretat privada perquè els
veïns tenen dret a triar entre el públic i allò que s'ha concertat. Açò seria malgastar els
diners i enviar a l’atur a mestres, com va fer el govern del Partit Popular, quan més de
sis mil professors anaren a l’atur.

Continua dient que els pares poden continuar portant els seus fills a l'escola
privada,  però  els  diners  de  l'administració,  que  són  de  tots  els  ciutadans,  s'han
d'utilitzar eficientment i, per tant, ha de satisfer-se l'interés general, que és el de rebre
una educació de qualitat.

Prossegueix dient que, si en alguna escola s'ha desconcertat alguna unitat, els
alumnes que hagen començat  l'etapa educativa  amb el  concert  en  marxa  podran
acabar-la en les mateixes condicions.  D’aquesta manera no es deixa cap persona
tirada, perquè la prioritat del “Govern del Botànic” són les persones.

Diu al  Sr.  González Murgui  que és fals  que s'haja incrementat  la  ràtio dels
centres sinó que, al contrari, any rere any s'està reduint.

Assenyala que la Constitució diu que tots tenen dret a l'educació i, per això,
l'objectiu  del  Consell  és  garantir  que  no  hi  haja  en  cap  territori  barreres  d'origen
econòmic, com sí hi havia amb les polítiques del Partit Popular. L'educació de qualitat
ha de ser per a tots i no sols per a qui la puga pagar. Fer una duplicitat de serveis és
una irresponsabilitat, atés que els diners públics cal gestionar-los bé, com demanaven
els ciutadans del País Valencià.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que segueixen sense
recordar qui va guanyar les eleccions.

Prossegueix dient a la Sra. Julián Ruíz que ell  no es fica amb que algú del
Partit  Socialista  porte  el  seu fill  a  estudiar  on vulga,  perquè això  és el  que estan
defenent  amb  aquesta  Moció,  però  li  pareix  d'una  hipocresia  absoluta  negar  la
possibilitat que altres facen el que u mateix fa a sa casa. Afig que li proposa que, ara
que la transparència està de moda, es publique demà al portal d'aquest Ajuntament el
currículum de tots els regidors, on pose cada u on ha estudiat. Ell no té cap problema
a dir que va estudiar en el Col·legi Públic El Cid i a l'Institut de Mislata, així com que la
seua llicenciatura la va realitzar en la  Universitat  pública de València,  però no vol
negar l'oportunitat  a qui vulga triar  altres mitjans per a poder estudiar.  Afig que el
discurs que amb el  públic no es pot  pagar  el privat  li  pareix  fantàstic  però també
surrealista. 

Continua dient que Rafael Carbonell, que fins ahir era el portaveu del Bloc, ahir
va decidir dimitir enviant al Sr. Marzà, conseller d'Educació de la Generalitat, una carta
en què li  diu:  «la  meua Conselleria d'Educació ha eliminat  una línia  de primer de
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Batxillerat del meu col·legi, una decisió equivocada des del punt de vista de la gestió i,
al meu entendre, a més, un gran error educatiu si és que el que es pretén és potenciar
l'excel·lència  i  la  qualitat  de  l'ensenyança  i  no  fomentar  la  disputa  estèril  entre  el
dogma de l'escola pública i el dogma de la concertada. Al meu parer, un error polític
de conseqüències electorals nefastes per al futur immediat del Bloc i de Compromís
per  Alcoi».  Afig  que  açò  no  ho  ha  dit  el  Partit  Popular,  sinó  el  seu  portaveu  de
Compromís, que va dimitir perquè està en contra de la política educativa sectària del
Sr. Marzà.

Prossegueix dient que no és a ell  a qui han de dir-li  si  donaran suport a la
moció o no, sinó als col·legis  Sagrado Corazón i Santa Creu, perquè és qüestió de
temps que arribe la destral als dos col·legis públics concertats que té aquesta localitat.
Recomana al portaveu de Compromís que done la seua opinió a les AMPA, directors,
professorat i  alumnes d'aquests col·legis, perquè cada veí de Mislata sàpia qui els
defén i qui no.

Afirma que no es poden obrir aquests debats per l'educació com ho està fent la
Conselleria, debat que després paralitza el  Tribunal de  Justícia.  Li preocupa que la
Generalitat no estiga donant resposta a  allò que demanen els veïns de Mislata:  al
setembre  de  2017  s'anava  a  tindre  un  menjador  en  l'Ausiàs March,  que  estan
construint  ara,  de  manera  que  conviuen les  obres  amb els  escolars;  es  va  oferir
terreny perquè es construïra un nou Mestre Serrano i la Conselleria ni va respondre;
es va dir que llevarien els barracons del Mestre Serrano; també, que es retallava en
professors especialistes en els col·legis però que es comptaria amb ells per al curs
pròxim, cosa que espere que ocórrega; encara s’està esperant que posen més aules
en l'Escola Oficial  d'Idiomes,  i venen com un èxit  que arreglaran les  finestres  del
col·legi Jaume I, quan porten ja set anys governant i és una exigència de fa deu anys.
D’altra banda, diu, si es parla de beques cal dir que s'ha passat de 66 amb el PP a 33
amb el Partit Socialista.

Finalitza  preguntant  a  la  Sra.  Julián  si  els  problemes d'educació  en  aquest
municipi són relatius, en veritat,  al suport a la concertada.

Pren la paraula la Sra. Julián Ruíz i diu que porten sis anys en el govern, ella
en concret dos anys.  Pregunta al  portaveu del  Grup Popular si  s'alegra dels èxits
aconseguits i si esperaran que acabe la legislatura per a saber quants es poden dur a
terme. Repeteix que no se li oblida el temps que porten governant, però els que han
aconseguit les finestres han sigut ells, quan aquest col·legi porta quasi quaranta anys
construït i el Partit Popular no va fer res respecte d'això.

Prossegueix  dient  que  tots  els  currículums  dels  regidors  del  PSOE  estan
disponibles en el portal de transparència perquè no tenen res a amagar.

Assenyala que és el Grup Popular qui diu que no es tracten temes socials en el
Ple, ja que el social  és de tots i  estan ací per a decidir.  Però al  final són ells  qui
provoquen por en els ciutadans, quan no és real,  perquè no s'ha tocat  cap unitat
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escolar a Mislata. Sí que han tocat 31 concertades i s'han creat 15 de primària, i no ha
fet  aquella resta de 31 menys 15.  Que hi ha  200.000 alumnes en la concertada és
cert, però li pregunta si es van a eliminar totes les places i s'està sumit en el caos.

Afirma que quan «l'assetjament i derrocament» arribe a Mislata, per sort, diu,
ací hi ha companys de les AMPA del Sagrado Corazón i del Santa Creu, saben que el
PSOE estarà recolzant-los, perquè ella sí que escolta a la seua comunitat educativa.

Prossegueix dient que és important que la ciutadania sàpia el sentit del vot del
seu grup, perquè tota la comunitat educativa, siga concertada o pública, mereix el seu
respecte i, segurament, demà hi haurà una nota de premsa del PP que dirà que el
PSOE de Mislata està en contra de l'escola concertada, de la llibertat d'elecció de les
famílies o que es radicalitza i ataca els col·legis concertats. 

Explica que han estudiat bé la Moció, perquè l'opció correcta per al seu grup és
tractar d'esmenar les propostes que fan els companys per a poder votar-les a favor,
però es tracta en aquest cas d'una moció que no hi ha per on agafar-la.

En primer lloc,  quant a la forma de la  Moció, diu que en el  paràgraf segon
s'al·ludeix a la modificació de l'orde que marca la ràtio que han de tindre les unitats per
a mantindre els concerts, és a dir, quin nombre de xiquets i xiquetes ha d'haver-hi en
cada aula. El Partit Popular, afig, indica que s'ha pres aquesta decisió d’esquena a la
comunitat educativa, quan no ha sigut així, ja que el conseller Marzà és professor i
sap que és prop de final de curs, quan la tercera avaluació està acabada, quan més
es coneixen els casos de trasllats d'expedients i els pares diuen si canviaran d'escola,
quan se sap quants repetidors hi  haurà en cada curs i,  per tant,  es pot  tindre un
número fiable dels alumnes potencials que té cada municipi.

D'altra  banda,  continua,  en el  tercer  paràgraf  s'anomena la insensibilitat  del
govern  de  Ximo  Puig,  que  en  plantejar  aquesta  ràtio  provoca  la  insatisfacció  de
nombroses famílies. En aquest sentit, diu que les dades estan clares i són públiques:
després d'haver passat el procés d'escolarització a la província de València, un 86,1%
de les famílies té plaça en la primera opció del centre triat, i un 92,1% entre la primera
i la segona opció; només un 2,9% han sigut destinades a centres que no havien triat,
cosa que no significa que vagen a aquest perquè no hi havia places, sinó perquè fan
de diverses maneres la seua petició.

Quant al fons de la Moció, prossegueix, també en el tercer paràgraf s'al·lega
que la xarxa educativa pública i privada conviuen en harmonia, i així és, per això la
majoria  dels  concerts  que s'han  eliminat  són  aquells  en  què  es  veien  vulnerades
algunes de les normes que regeixen aquests concerts i, com és lògic, els centres que
estan sostinguts per fons públics deuen, almenys, estar dins de la norma.

Recopilant les paraules de la Moció, assenyala que treballar d’esquena a la
comunitat educativa i a dit és el que feia el Partit Popular, donar concerts a dit des de
fa  més  de  vint  anys  i  disminuir,  així,  el  nombre  d'escoles  públiques  al  mínim
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imaginable, fent-los pagar per les atrocitats econòmiques que han provocat. Afig que
il·legal era el que executava el PP quan va augmentar la ràtio a trenta alumnes en
aules de tres anys i feia començar el curs un 3 de setembre a 38 graus.

Per tots aquests motius, diu, votaran en contra d'aquesta Moció. Fer demagògia
pot paréixer gratuït, però generar inseguretat en les famílies i calumniar una cosa tan
important com l'educació sempre passa factura.  Encara que el Grup Popular demà
traga la  nota  de premsa que vulga i  diga que el  PSOE es radicalitza  i  ataca  els
col·legis  concertats,  els  agrade  o  no,  l'escola  del  municipi,  siga  o  no  concertada,
sempre té la mateixa consideració per la seua banda, i açò ho saben les famílies, els
mestres i els alumnes perquè ho viuen dia a dia.

Finalitza dient que li agradaria dir que durant més d'una dècada els van estar
enganyant i dient que el menjador de l'Ausiàs March s'anava a fer, i ha sigut quan el
Partit  Socialista  va entrar  a governar  quan van començar  l'execució  d’aquest.  Per
últim, és  mentira  que  els  escolars  convisquen  amb  les  obres  perquè  l’obra  s'ha
executat  en  dues  fases,  després  de  la  primera  va  haver-hi  una  paralització
momentània i ha sigut en el mes de juny quan s'ha reimpulsat.

Conclòs el debat,  el Ple de l’Ajuntament, per sis vots a favor (Grup Popular i
Grup Ciudadanos-Mislata) i quinze vots en contra (Grup PSOE i Grup Compromís per
Mislata) va acordar rebutjar la Moció següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El 8 de març de 2017 es va publicar en el DOGV núm. 7.995 la Resolució, de
28 de febrer de 2017, per la qual es fixa la relació mitjana alumnat/professorat per
unitat escolar que han de complir totes les unitats dels centres concertats a partir de
la segona unitat de Batxillerat.

El dimecres 12 d'abril, en plena Setmana Santa, apareix una rectificació en el
DOGV que endureix les condicions i  suposa un augment de la ràtio mitjana per a
obtindre  la  segona  i  successives  unitats  de  Batxillerat.  Aquesta  modificació,  en
aquestes dates i d’esquena a la Comunitat Educativa, denota novament la desastrosa
i deficient planificació del Consell que, una vegada més, prefereix imposar les seues
polítiques partidistes en compte de buscar el  consens de les parts implicades. Un
Consell que ha de garantir una ensenyança de qualitat, amb una política que elimine
els obstacles que impedeixen la consecució d'aquest fi.

A més, aquest canvi es produeix quan tan sols falta un mes per a començar el
procés d'escolarització i en un any de renovació dels concerts. D’aquesta manera, es
posa de manifest la falta de sensibilitat del govern de Ximo Puig, que deriva en la
insatisfacció de nombroses famílies i que genera incertesa en els pares que ja van
veure com l'anterior curs es van suprimir 20 aules d'infantil  i primària i  això, a pesar
que a Espanya hi ha un règim dual  que presta el servei educatiu gratuït de manera
complementària, la xarxa pública i la pública concertada,  que conviuen en harmonia
per a enriquir i millorar el nostre sistema educatiu.
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L'educació  concertada  és  l'opció  de  més  de  200.000  alumnes  i  en  la  qual
treballen quasi 15.000 docents en el sistema educatiu valencià. La nefasta política
educativa del Consell va provocar que només el passat curs es produïren mes de
3.000  queixes  al  Síndic  de  Greuges  referents  a  l'arranjament  escolar,  quan  la
Comunitat Educativa sentia que es limitava la seua llibertat d'elecció i s'imposava un
model  sobre  l'altre.  Per  aquesta  raó,  el  Síndic  de  Greuges  va  recomanar  a  la
Conselleria que modificara la seua política a l'hora de planificar les aules per a aquest
curs  i desterrara el criteri de subsidiarietat de les escoles concertades respecte de
l'escola pública.

Tenint l'Administració plena potestat en l'organització de cada curs, l'objectiu
màxim del Consell hauria de ser el de prestar un servei educatiu  que garantisca la
llibertat a triar centre docent i  que preste un servei que incremente les possibilitats
acadèmiques personals i professionals dels estudiants,  que  no contradiga i vulnere
l'establit  en  la  Constitució,  on  l'article  27.1  estableix  que  "tots  tenen  el  dret  a
l'educació. Es reconeix la llibertat d'ensenyança".

És per tot això que el Grup municipal del Partit  Popular  de Mislata proposa  el
següent:

PROPOSTA D'ACORDS

A) Instar el Consell de la Generalitat a elaborar una planificació educativa d'acord
amb la demanda real i efectiva de les famílies.

B) Instar  el  Consell  de  la  Generalitat  a  mantindre  les  unitats  educatives
concertades i a respectar la llibertat d'elecció de centre dels pares.

C) Traslladar el present acord amb còpia de la Moció a tots els grups parlamentaris
amb  representació  en  els  Corts  Valencianes,  a  les  associacions  veïnals  i
coordinadora veïnal del municipi, així com als mitjans de comunicació.»

6. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA PER A LA UBICACIÓ EN LLOCS
VISIBLES,  EN TOTES  LES  DEPENDÈNCIES  DELS  ESPAIS  PÚBLICS
MUNICIPALS, DELS PLANS I/O ESQUEMES DE LES VIES D'EVACUACIÓ

Es dóna compte del Dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la Moció del Grup Ciudadanos-Mislata  per
a  la  ubicació  en  llocs  visibles,  en  totes  les  dependències  dels  espais  públics
municipals, dels plans i/o esquemes de les vies d'evacuació. 

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui,
i dóna lectura a la Moció i als acords que proposa.

Prossegueix dient que, veient el desenrotllament d'aquest Ple, l'única moció que
estrictament va dirigida a proposar accions i millores per al municipi de Mislata és, una
vegada més, la que presenta Ciudadanos.  Es presenten mocions sobre concerts o
sobre  finançament,  però  no  es  proposen  mesures  concretes  per  al  municipi  de
Mislata.
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Pren la  paraula el  portaveu del  Grup Compromís,  Sr.  Gil  i  Marín,  i  diu  que
aquesta  Moció de Ciudadanos els pareix molt encertada perquè recolzen tot el que
siga invertir en prevenció i no haver de lamentar possibles accidents.

Prossegueix dient que en matèria de prevenció la competència és autonòmica i
la competència  local  és  molt  restringida,  encara  que  algunes  actuacions  sí  que
puguen fer-se. Per exemple, diu, en l'article 14 de La Llei 13/2010 de Protecció Civil i
Gestió d'Emergència apareixen els punts de competència dels municipis i  destaca
entre  aquests  l'elaboració  i  aprovació  del  Pla  territorial  municipal  enfront  de  les
emergències i els plans d'actuació davant de riscs concrets, així com l’elaboració del
mapa de riscs i el catàleg de recursos municipals en situacions d'emergència.

Assenyala que no ha d'estalviar-se cap quantitat econòmica en qüestions de
prevenció i finalitza anunciant el seu vot favorable.

Pren la paraula el Sr. Gandia Escorihuela i explica que una via d'evacuació és
el  camí  traçat  més adequat,  segons la  normativa  vigent  en  aquesta  matèria,  que
posseeix qualsevol  edifici  o  lloc  d'elevada concurrència pública  que s'usarà  per  a
desallotjar,  sempre  que  es  requerisca,  a  grups  massius  de  gent  en  qualsevol
emergència.  Aquesta via  d'evacuació  ha  de  ser  convenientment  senyalitzada
mitjançant un pla o esquema, de manera que qualsevol ciutadà o grup d'ells, que es
vegen amenaçats per qualsevol situació límit i es troben en l'interior de l'edifici, sàpien
exactament on han de dirigir-se per a eixir i evitar qualsevol possibilitat de ser ferit.

A continuació dóna lectura del primer paràgraf de la Moció.

Diu que després de llegir-lo, u entra en la mateixa perplexitat i es pregunta com
és possible que en un edifici  com un ajuntament,  d'un poble com Mislata, amb la
quantitat  de gent que diàriament  el freqüenta, tant treballadors com ciutadans que
faran les seues gestions, no tinga una informació tan important per a la seguretat.

Assenyala que crida l'atenció que per a qualsevol persona de la població que
sol·licitara una llicència d'obertura d'activitat se li exigiria un projecte sobre el local en
què, entre altres coses, se'ls demanaria un pla on quedaren ben senyalitzades les
eixides d'emergència i les vies d'evacuació i, òbviament, que es col·locaren en un lloc
visible;  mentre que  l’Ajuntament,  on treballen els tècnics i  polítics que demanarien
aquests plans, no en disposa d’aquests.

Prossegueix dient que esperen la intervenció dels companys del PSOE per a
veure si aclareixen aquesta situació anòmala i desmenteixen la Moció de Ciudadanos
o, al contrari, reconeixent aquest error. Anuncia el vot favorable del Grup Popular i
sol·licita que se solvente tan ràpidament com siga possible la preocupant carència
d'aquesta senyalització.

Per  part  del  Grup  PSOE  intervé  la  Sra.  Peñarrubia  Gil  i  diu  que  el  Grup
Ciudadanos planteja en la Moció que es debat la necessitat d'ubicar en llocs visibles
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en totes les dependències dels edificis públics municipals els plans i/o esquemes de
vies d'evacuació. Explica que  aquests plans indiquen els recorreguts d'eixida de les
dependències en cas d'emergència i formen part del Pla d'Emergència de cada edifici.

Prossegueix dient que des de fa mesos el servei de prevenció extern que té
contractat  l'Ajuntament  amb  l'empresa  SERMESA  està  revisant  els  plans
d'emergència de cada edifici i dependència municipal, perquè hi ha algun que porta
molt de temps redactat i les obres realitzades en alguns edificis fan necessària la seua
actualització.

Cert és, continua, que a hores d'ara no es troben ubicats els plans en llocs
visibles en la majoria dels edificis i és cert, també, que haurien d'estar-ho. Per tant,
diu,  no  sols  votaran a  favor  aquesta  Moció,  sinó  que pot  avançar  que des de la
regidoria corresponent ja s'han  donat les indicacions, tant al tècnic responsable de
l'àrea com al servei de prevenció extern, perquè en un breu termini de temps s'extraga
una  còpia  dels  plans  d'emergència,  que  sí  que  existeixen,  i  es  col·loquen  on
corresponga i, en els casos en què siga necessària alguna modificació, aquesta es
duga a terme en un termini raonable.

Diu que li  sorprén la perplexitat  del Sr. Gandia Escorihuela que no estiguen
col·locats  els  plans  en  llocs  visibles,  quan  aquests  formen  part  dels  plans
d'emergència i, segons les indicacions que fa el servei de prevenció extern contractat,
hi ha  plans d'emergència redactats en 2010, 2011, 2006  i 2008,  quan governava el
Partit Popular.

En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui agraeix la intervenció de
la Sra. Peñarrubia.

Assenyala  que  aquesta  Moció  s'ha  fet  amb  ànim  positiu,  sense  tractar  de
buscar responsabilitats polítiques i sense culpar a ningú, sinó de donar resposta a la
seguretat dels veïns usuaris de les instal·lacions municipals, per la qual cosa reitera i
agraeix  la  informació  que  ha  donat  la  Sra.  Peñarrubia  i  que  en  breu  es  dispose
d'aquests esquemes o plans d'evacuació.

Pren  la  paraula  el  Sr.  López  Bronchud  i  agraeix  el  to  utilitzat  per  la  Sra.
Peñarrubia, diu que si aquesta qüestió haguera anat a comissió l'hagueren conegut i
no s'hagueren assabentat ara.

Prossegueix dient que el seu company el Sr. Gandia Escorihuela és regidor del
PP des de l'any 2015 i és membre del PP des de poc abans. Al final, té la sensació
que Mislata era un forat negre on no existia res fins que va aparéixer per explosió un
senyor que s’anomenava Corredera, a qui es culparà de tot el que passe en aquest
municipi.  Pareixen oblidar que aquest  senyor  fa sis anys que no té responsabilitat
política, que no està en el PP i que és història de Mislata. Demana a l'equip de govern
que comence a mirar cap avant, perquè cal no repetir els errors del passat, aprendre
d'ells i treballar en la Mislata del futur.
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Finalitza dient que si ja estan treballant en el projecte és fantàstic, que millor si
ho hagueren comentat en la comissió perquè inclús el Sr. González Murgui, que és
l'únic  que presenta,  segons ell,  mocions útils  per  a  la  vida  de  Mislata,  s'haguera
estalviat el treball.

Anuncia que votaran a favor.

En la segona intervenció, la Sra. Peñarrubia Gil diu que porta dos anys, igual
que el company del PP, però en 2007 el Sr. López Bronchud ja era regidor i els plans
de  què  ha  parlat  han  sigut  una  altra  d'aquelles coses  que  han  anat  descobrint  i
actualitzant en la mesura que es pot.

Finalitza dient que estan treballant, com sempre,  per a millorar les condicions
dels veïns.

Conclòs el debat, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va
acordar aprovar la Moció següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Després  d'efectuar  una  succinta  inspecció  ocular  per  la  majoria  de  les
dependències dels edificis municipals, inclòs  l’ajuntament,  em vaig quedar perplex i
decebut en comprovar  in situ la carència quasi total de plans i/o esquemes de vies
d'evacuació en les nostres instal·lacions. Excepte en el centre "La Fàbrica", que està
degudament senyalitzat.

Sabem que el pla d'emergència és la planificació i organització humana per a la
utilització òptima dels mitjans tècnics previstos, amb la finalitat de reduir al mínim les
possibles conseqüències humanes i/o econòmiques que pogueren derivar-se de la
situació d'emergència.

Només en aquest moment, quan l'edifici està correctament equipat, cal parlar
de la implantació d'un  pla d'emergència si volem tindre la certesa que aquest serà
operatiu i eficaç. En cas contrari, disposarem d'un document més o menys correcte,
però ineficaç en la seua posada en pràctica.

On s'ha d'implantar un pla d'emergència?

A  aquesta pregunta respon en part  la  legislació  vigent  que,  a  nivell  estatal,
exigeix a determinat tipus d'edificis o activitats que implanten un pla d'emergència. És
el cas d'hospitals, hotels, locals d'espectacles, recintes esportius, etc.

Així  doncs,  totes les instal·lacions han de comptar amb les respectives vies
d'evacuació que permeten l'eixida ràpida i oportuna en cas d'emergència.

Aquestes vies d'evacuació han de presentar el recorregut horitzontal o vertical,
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o la combinació d'ambdós, continu i sense obstruccions (representat en un pla) que
vaja des de qualsevol  punt  del  centre,  siga quina siga la  seua naturalesa (centre
mèdic, treball, oci, centre oficial, etc.) fins a un lloc segur en l'exterior, denominat punt
de reunió, que inclou locals intermedis com sales, vestíbuls,  balcons, patis i  altres
recintes; així com els seus components, com ara portes, escales, rampes i corredors,
etc.

S'entén,  aleshores, que la via d'evacuació és l'acció de desocupar  de manera
ordenada i planificada un lloc.  Es realitza per raons de seguretat davant d'un perill
potencial o contingència i els objectius principals de la qual són previndre la pèrdua de
vides, evitar lesions i protegir els béns.

L'Ordre del 29 de novembre de 1984 del Ministeri d'Interior estableix que en els
plans  que  s'incloguen  en  els  diferents  documents  relatius  al  Pla  d'Emergència
“s'utilitzaran els símbols gràfics corresponents a la norma UNE 23-032"

La Norma UNE 23-032-83, “Seguretat contra incendis. Símbols gràfics per
a la seua utilització en els plans de construcció i plans d'emergència”,  defineix
els símbols que indiquen la situació dels diferents equips i instal·lacions de seguretat
contra incendis i,  també, de les rutes o vies d'evacuació  en els plans i  esquemes
d'evacuació destinats a ús públic.

En els  plans i  esquemes d'evacuació destinats a ús públic,  se seguiran els
criteris següents:

- S'empraran traços de color verd per a indicar els recintes en l'interior
del qual les vies d'evacuació estan protegides.

- S'empraran traços de color roig per a indicar els límits dels sectors
d'incendi de l'edifici.

La resistència al foc de cada sector s'indicarà mitjançant abreviatura RF-60, RF-
120, etc.

En els plans que indiquen les vies d'evacuació, s'indicaran les àrees que hagen
de conservar-se lliures d'obstacles mitjançant trama ratllada.

Doncs bé, aquests plans i/o esquemes de "via d'evacuació" són els que falten
en els nostres edificis públics municipals, amb la desorientació i perill que origina per
a  l'usuari  en  cas  d'evacuació  per  emergència  de  les  instal·lacions.  No  sabrien  o
desconeixerien per on eixir  de l'edifici,  ja que  no es disposa del mencionat pla i/o
esquema  per  veure  el  punt  on  es  troba  i  per  on  ha  de  realitzar  la  seua  pròpia
evacuació.

Per  tot  això  i  en  atenció  a  aquestes  consideracions,  a  proposta  del  Grup
Municipal de CIUDADANOS-MISLATA, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:

- Instar a l'Ajuntament de Mislata a procedir, tan ràpidament com siga
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possible,  a  ubicar  en  llocs  visibles  de  totes  les  dependències
municipals els plans i/o esquemes de la via o vies d'evacuació, atés
el  caràcter  peremptori  de  l'acció  per a  protegir  els  usuaris  de  les
instal·lacions municipals en cas de desallotjament per emergència.

- Comunicar aquest acord a totes les associacions de Mislata, així com
als mitjans de comunicació públics i privats.»

7. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER UN FINANÇAMENT
JUST

Es dóna compte del Dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la Moció del Grup Compromís per Mislata
per un finançament just.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i
dóna lectura a la presa d'acords.

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui,
i diu que aquest punt tracta de dades i xifres. La inversió de l'Estat a la Comunitat
Valenciana prevista  en el  Projecte de Pressupostos Generals  de l'Estat  (PGE) de
2017 se situa en 589 milions d'euros, un 33% menys que allò que es va consignar en
els  comptes  de  2016,  la  qual  cosa  ha  provocat  una  irada  resposta  del  Govern
Valencià. "Són indignants", ha dit el president valencià Ximo Puig. 

Prossegueix dient que Andalusia i Catalunya encapçalen per aquest ordre la
inversió per territoris,  ja que representen el  13,5% i  13,4% del  total,  seguides per
Madrid, amb el 11,7%, i Castella i Lleó, amb el 11,5%; entre les quatre absorbeixen la
mitat del total en inversions.

Amb aquestes xifres, explica, la Comunitat Valenciana es col·loca en sisé lloc
en inversions territorials. Aquestes es retallen en totes les comunitats autònomes amb
l'única excepció de Canàries, que rep prop de huit milions més que en 2016, segons
els comptes presentats en el Congrés dels Diputats.

La presentació d'aquestes xifres, continua, ha provocat una irada protesta de
gran part de les institucions de govern valencianes i dels partits polítics; el president
valencià, Ximo Puig, ha declarat que els 589 milions que rep la Comunitat Valenciana
la converteixen en "la comunitat autònoma amb menys inversió per habitant". És la
segona autonomia on més baixa la inversió estatal, que en 2016 va ascendir a 879
milions, uns 290 milions més.

Continua dient que, segons el president del  Govern  Valencià, durant els anys
que ha governat Mariano Rajoy, a la Comunitat Valenciana s'ha invertit un 5%, quan
correspondria  com  a  mínim  l'11%,  per  tant,  "la  mitat  dels  diners  que  ens
correspondria" .

Assenyala  que és  evident  que hi  ha  desequilibris  en  el  finançament  de  les
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autonomies. Afig que la queixa també ve de la mà de Compromís, que assenyala que
la Comunitat Valenciana és la segona autonomia on més baixa és la inversió, a pesar
que les Corts Valencianes aprovaren a principis d'abril una declaració institucional que
instava el Govern central a un finançament just per als valencians.

Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que aquesta setmana s'han ratificat en el
Senat, pel Partit Popular amb el suport de Ciudadanos, els  Pressupostos  Generals
per a l’any 2017, pressupostos que discriminen aquesta autonomia doblement: d'una
banda, per ser la pitjor finançada; d'una altra, per ser el territori que menys inversions
rep de tot l'Estat. Afig que els valencians són els únics que amb una renda per capita
inferior a la mitjana estatal aporten a les arques estatals com si foren rics.

A continuació ensenya un gràfic sobre la inversió per habitant al poble valencià,
de 119 euros; mentre que en altres comunitats com Castilla  y  León, la inversió per
habitant és de 405, més de tres vegades més que en el cas dels valencians.

A  més,  prossegueix,  l'Estat  condemna  a  la  Comunitat  Valenciana a  unes
contribucions fiscals injustes i desproporcionades que avoquen a la Generalitat a la
inviabilitat econòmica i a les carències de la seua població, que suposa l'11% de la
població total, així com el 10% del PIB estatal, mentre que només es rep el 3,5% de la
inversió estatal. Afig que en el 2016 era el territori amb menys inversions estatals i,
davant  d'açò,  el  Govern  central  només  va  executar  el  50%  de  les  inversions
pressupostades.

Prossegueix  dient  que  després  que  el  Partit  Popular  haja  aprovat  aquests
pressuposts,  amb el  suport  entre altres de Ciudadanos,  els agradaria saber quina
valoració van fer i si són uns partits antivalencians.

Finalitza dient que Compromís només vol un tracte just que des de fa anys no
es rep.  Si les inversions s'ajustaren a la realitat  social  i  econòmica es podrien fer
coses  com  el  Corredor  Mediterrani  i  les  empreses  valencianes  guanyarien  en
competitivitat;  es  crearien  més  llocs  de  treball;  es  podria  pagar  tot  el  deute  que
actualment té la Generalitat; acabarien amb tots els barracons i es podrien construir
78 noves escoles en aquesta legislatura; s'eliminarien les llistes d'espera que hi ha
respecte  a  la  llei  de  dependència;  es  podrien  incrementar  les  deduccions
autonòmiques  de  l'IRPF;  els  ajuntaments  rebrien  més  ajuda  de  l'administració
autonòmica i,  finalment,  si  l'Estat  invertira  allò que correspon,  també la  A-7  seria
gratuïta,  cosa que és una reivindicació històrica de tots els valencians, així  com  la
millora del  servei  de rodalia en tot  el  territori  i  del  servei  metropolità de València.
D'altra banda, afig, les obres inacabades a Mislata, com l’auditori, la piscina... serien
una realitat.

Continua dient que a Madrid no pareixen voler millorar la vida dels valencians i,
per això, cada vegada els tracten pitjor. Des de Compromís presenten aquesta Moció
amb la intenció de sumar esforços, perquè és necessari fer tot allò que es puga per a
reclamar aquest tractament just.  És necessari i tots els valencians i valencianes han
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de dir que ja està bé. Finalment, diu que espera el suport a la Moció de tots els grups
ací representats.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu al Sr.
Gil i Marín que no tindrà el suport de tots els grups perquè alguns porten anys en la
defensa  del  finançament  dels  valencians,  li diu  que  si  té  coneixement  d’allò que
s'aprova  en  les  Corts  Valencianes  sabrà  que  en  les  últimes  setmanes  totes  les
qüestions  que  s'han  debatut  sobre  Pressupostos  Generals  de  l'Estat  i  sobre
finançament han comptat  amb el  vot  favorable del  Partit  Popular  de la  Comunitat
Valenciana.  Però, afig, el dubte que té és fins quan estaran plorant  per allò que els
pertany, quan allò que han de fer és deixar les pancartes i posar-se a governar.

Prossegueix dient que si volien uns Pressupostos Generals de l'Estat per a la
Comunitat  Valenciana  ho  tenien  molt  fàcil,  ja  que  Compromís  té  nou  diputats  a
Madrid. Es podien haver assentat amb el govern de Mariano Rajoy i haver aconseguit
el que han aconseguit els canaris o el PNB, però el que passa és que al final el preu
just és molt millor si permet continuar repetint que “Madrid ens roba”.

Assenyala que està a favor d'algunes reclamacions que conté la Moció, com la
d'instar  el  Govern  central  a  realitzar  una  reforma  immediata  del  sistema  de
finançament  autonòmic  que  possibilite  als  valencians  i  valencianes  disposar  dels
recursos suficients per  a  disfrutar  d'uns serveis  públics de qualitat  i  que permeta,
també, l'exercici de les competències pròpies, perquè això ho vol qualsevol que visca
en aquesta terra. També està conforme, continua, d'instar el Govern de l'Estat perquè
les inversions territorialitzades es facen d'acord amb el pes poblacional, com han dit ja
en les Corts i han aprovat tant el Grup de Compromís com el Partit Popular. La tercera
gran  mesura  és  mostrar  aquest  suport  amb  una  gran  pancarta  en  la  façana de
l'ajuntament, perquè al final la reivindicació és la mateixa i el que es vol és el soroll.

Prossegueix dient al portaveu de Compromís que té molta raó en dir les coses
que es podrien fer a la Comunitat Valenciana, però seria necessari que la Sra. Oltra i
el Sr. Puig no es dedicaren a incrementar els assessors en la Generalitat,  cosa que
permetria que es pogueren fer moltes més coses. Hi ha molts serveis en la Comunitat
que el Govern ha deixat d'atendre, ací mateix s'ha aprovat una declaració institucional
a l’inici del Ple perquè hi ha centres especials d'ocupació que porten dos anys, no sols
sense cobrar, sinó sense que tan sols se'ls notifique si podran cobrar. Afig que deien
que venien a rescatar les persones, però que les havien de rescatar amb tot, perquè
venien a demostrar que eren millors, i només s'han emparat en estar contra el Partit
Popular,  en recordar  sempre  el  passat  i  com  eren  de  roïns,  quan  ara  tenen  la
responsabilitat de governar els valencians.

Diu al portaveu de Compromís que li hauria donat la raó si haguera posat sobre
la taula una realitat històrica que aquesta terra es mereix ja, i és que a la Comunitat
Valenciana hi ha cinc milions d'habitants i, això, Madrid ha de reconéixer-ho governe
qui governe.
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Aquesta Moció, continua, només pretén continuar polititzant el que és realment
un greu problema per als valencians, l’infrafinançament que pateix aquesta comunitat.
En compte de buscar el consens i la unitat es presenten aquest tipus de mocions per
a, cada certs mesos, poder criticar el  govern de Rajoy,  quan el que caldria fer és
treballar  des de les Corts  i  des de la Diputació,  governades pel  Partit  Socialista  i
Compromís,  i  per  mitjà de  la  FEMP,  és  a  dir,  seguir  les  vies  legals  perquè  els
valencians puguen sentir-se més i millor reconeguts. Afig que cal lleialtat institucional,
i el Grup Popular de Mislata la té sense fissures com han demostrat votant el canvi del
model de finançament, enfrontant-se al seu propi partit a Madrid, però votant per i per
als valencians.

Prossegueix  dient  que,  per  bé  o  per  mal,  el  Sr.  Rajoy  ha  tret  avant  els
Pressupostos  Generals de l'Estat, que no són els millors, però tampoc els que han
assenyalat. Aquesta terra, diu, no és la pitjor en inversió, sinó la cinquena en inversió
total,  creix un 21% per damunt de la mitjana nacional en carreteres, augmenta un
34,7% per damunt de la mitjana nacional en ferrocarrils, s'injecten 196 milions d'euros
al Corredor Mediterrani, i s'està treballant per fer uns pressupostos que cobrisquen les
necessitats dels valencians.

Per tot això, diu, podran comptar amb el Grup Popular de Mislata per a exigir
més, però sense adhesius i sense pancartes, sinó treballant d'una manera seriosa per
a defendre a la Comunitat Valenciana.

Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que no és
la primera vegada que es debat en aquest Ple una moció per a reclamar al  Govern
d’Espanya que corregisca el sistema de finançament. En aquesta mateixa legislatura,
el passat 23 de desembre de 2015, es va debatre el mateix text pràcticament que hui
i, en aquell moment, es va acordar exigir al  Govern  d’Espanya un finançament just
que  permetera  disposar  dels sistemes  públics  fonamentals  fins  a  aconseguir  la
mitjana  de  finançament  autonòmic  d’Espanya.  Aquest  acord es  va  traslladar  al
Govern, i ara, ja aprovats els  Pressupostos  Generals de 2017, queda clar que han
desoït aquesta reclamació, perquè tindrem el pitjor finançament autonòmic.

Explica que des del govern de la Generalitat, ja en el passat mes de novembre
de 2016, es va crear una subdirecció de finançament autonòmic amb una estructura
mínima però imprescindible, l'objectiu principal de la qual era la preparació davant de
la  negociació  sobre  la  reforma  del  sistema  de  finançament  de  les  comunitats
autònomes.

Prossegueix dient que el passat mes d'abril de 2017 el conseller d'Hisenda i
Model Econòmic, Vicent Soler, va reclamar al  Govern un fons transitori per a 2017,
amb l’esperança que  es solucionara el tema del finançament autonòmic respecte a
aquesta  comunitat. Aquest model, continua, pareix que no ha arribat ni  arribarà; a
pesar d'això s'ha estat treballant des de la premissa de garantir  sempre l'Estat de
Benestar per a tots els ciutadans i ciutadanes, i consolidar  la ruptura de la simetria
vertical  entre  l'Administració  central,  les  comunitats  autònomes  i  les  corporacions
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locals, que són l'última baula i la més directa i pròxima al ciutadà. 

Assenyala que s'han firmat distints convenis amb altres comunitats, i de distint
signe polític, per a reivindicar aquest finançament autonòmic. Afig que està molt bé
que el Sr. Montoro es reunisca amb les administracions autonòmiques per a debatre
el sostre de gasto i el dèficit públic, però és necessari i urgent que també es debata
sobre el finançament autonòmic, i és estrictament necessari que es debata sobre la
utilització dels romanents de tresoreria.

Diu al Sr. López Bronchud que l'Ajuntament de Mislata en aquests moments té
un romanent de  Tresoreria per a gastos generals de 3.742.000€, que és el resultat
que han donat els comptes de l'exercici de 2016. Aquest romanent es pot utilitzar per
al que vol el Sr. Montoro i el Partit Popular, que és per a pagar als bancs.  Aquest
govern municipal reivindica, junt amb molts ajuntaments, no sols governats pel Partit
Socialista,  que aquesta capacitat  econòmica que s'ha tingut al  llarg de l'any puga
revertir-se en els seus ciutadans i ciutadanes, que es puga invertir en el municipi. Si
ha de dirigir-se aquesta quantitat als bancs, s'esgota, atés que es tenia un deute de
40 milions l'any 2011 i ara és de 21.

Prossegueix dient que aquest tema s'ha reivindicat en les Corts Valencianes i
continuen treballant en això i, afig, el Partit Socialista reivindicarà sempre tot allò que
beneficie els ciutadans i ciutadanes de Mislata.

Explica que tots els estudis i estadístiques de finançament coincideixen que la
Comunitat Valenciana ocupa des de fa més d'una dècada l'últim o el penúltim lloc en
nivell  de  finançament.  En  euros  per  habitant,  diu,  és  l'autonomia  pitjor  finançada
d’Espanya i, a pesar de saber-ho, el Sr. Montoro i el president, Sr. Rajoy, la releguen
a l'últim lloc de nou,  265 euros menys que la mitjana autonòmica per habitant, i es
reben 932 euros menys per habitant que les comunitats millors finançades com La
Rioja.

Assenyala  que  segons  l'últim  informe  de  la  Sindicatura  de  Comptes  de  la
Comunitat Valenciana, el deute històric de l'Estat amb els valencians és de més de
16.000 milions d'euros, xifra que s'ha vist incrementada en l'últim any perquè la nova
fórmula del Partit Popular per a paralitzar l’infrafinançament és el mecanisme del Fons
de Liquiditat Autonòmic, que l'única cosa que ha propiciat és un major endeutament.
Repeteix  que  tots  coincideixen  que  l'evolució  històrica  del  finançament  relega  els
valencians als últims llocs.

Continua dient que els pressupostos generals de 2017 assignen a la Comunitat
Valenciana  el  pitjor  finançament  de  totes  les  autonomies.  Afig  que  el  Govern
d’Espanya també s'enceba amb les inversions, ja que dóna una tisorada del 32%.

Afirma que el Partit Popular va anunciar a so de bombo i platerets un augment
per mitjà dels fons de liquiditat, però el FLA és només una màscara perquè es tracta
d'un endeutament que donen a l'Ajuntament, la qual cosa suposa que cal tornar-ho al
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tipus que s'impose. Afig que el 2017 els valencians rebran 290 milions d'euros menys
que el 2016, la qual cosa farà perdre un enorme potencial d'inversió, posarà en perill
la prestació dels serveis públics bàsics i obligarà a fer el que ja ha fet el Partit Popular
quan governava, és a dir, retallar, privatitzar i generar desigualtats.

En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que, sent realista,
aquesta comunitat no ix ben parada en els pressupostos de 2017, també és cert que
tot depén de les xifres que maneja cada formació política. En aquest aspecte, diu, cal
ressaltar que les inversions a la Comunitat Valenciana augmenten un 5% respecte a
allò que s'ha executat en el pressupost de 2016, que no del que es va pressupostar.
Amb això, diu, es garanteix l'execució del Corredor del Mediterrani, que serà la joia de
la corona dels pressupostos, pel que ha lluitat Ciudadanos, ja que considera que és
una estructura estratègica per a la Comunitat Valenciana i per a tota Espanya,  que ha
d'estar en el centre de l'agenda política i  que, finalment, han aconseguit arrancar al
Govern  3.123  milions  d'euros  fins  al  2025.  També  en  ferrocarrils  s'invertirà  15,4
milions  en  la  línia  Sagunt-Terol,  en  actuacions  de  renovació  de  vies,  construcció
d'aparcaments i  manteniment,  i  en  carreteres  es  destinaran  15  milions  per  a  la
construcció de la variant de la Font de la Figuera, tram de l'autovia pendent entre l'A7 i
l'A31,  que permetrà estalviar  temps en la connexió sense peatge entre València i
Alacant per l'interior.

Prossegueix dient que quasi el 45% de les exportacions totals de la Comunitat
Valenciana  procedeix  de  sectors  industrials  d'alt  i  mitjà-alt  contingut  tecnològic  i,
també,  de serveis basats en el coneixement. Aquesta comunitat és, a més, la quarta
regió espanyola més exportadora en tecnologia alta i  mitjana-alta, amb quasi un 9%
del  total  d’Espanya.  Afig  que  els  500 milions  aconseguits  per  Ciudadanos  per  a
refinançar la xarxa Cervera de transformació tecnològica permetrà consolidar aquest
sector a la Comunitat Valenciana i potenciar l'accés a innovacions de les PIMES, la
qual  cosa es tradueix en creació de llocs de treball  de cara al  futur immediat.  En
aquest  sentit,  diu,  la  Comunitat  Valenciana  és  la  quarta,  amb  més  de  337.000
autònoms, la qual cosa suposa el 10% del total  d’Espanya, per això els 480 milions
aconseguits per Ciudadanos per a estendre la tarifa plana d'autònoms fins a dotze
mesos  permetrà  que  aquesta  mesura  beneficie  a  desenes  de  milers  d'autònoms
valencians.

Assenyala que la conciliació familiar i laboral i la igualtat entre dones i homes és
un  compromís  prioritari  per  a  Ciudadanos,  per  la  qual  cosa  han  aconseguit  235
milions per a ampliar el permís de paternitat fins a les quatre setmanes.

D'altra banda, diu, amb els pressupostos s'aprova la major oferta d'ocupació
pública de la democràcia, que convertirà a 250.000 empleats temporals en fixos en
tota Espanya  durant  els  pròxims tres anys  i  més de trenta mil  interins valencians
passaran a ser fixos.

Afirma que en Ciudadanos creuen en el talent dels joves, que mereixen una
oportunitat sense haver d'anar-se'n fora d’Espanya, per la qual cosa han negociat 500
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milions per a finançar un complement salarial que beneficie a quasi el 20% dels joves
valencians menors de 30 anys, que podran trobar ocupació més fàcilment mentres es
continuen formant en aquesta Comunitat.

Amb tot això, diu, vol demostrar que el Grup de Ciudadanos no s'ha quedat
amb  els  braços  creuats  en  el  Congrés  dels  Diputats  i  ha  negociat  aquests
Pressupostos  Generals  d'Estat.  No  saben  si  açò  ho  han  fet  altres  formacions
polítiques que el que sí que han fet és votar no sistemàticament.

Finalment anuncia la seua abstenció.

Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i pregunta al portaveu del Grup Popular si sap
quanta gent formava part del gabinet de l'anterior consellera d'educació, perquè eren
més de vint persones, i ara el gabinet del Sr. Marzá, comptant amb ell, és de cinc
persones.

Prossegueix dient que també ha afirmat el Sr. López Bronchud que està d'acord
amb aquestes  reivindicacions,  però  després  no  els  agrada  la  Moció,  i  entén  que
votaran  en contra  o  s’abstindran,  per  la  qual  cosa no comprén on tenen la  seua
autonomia a l'hora de decidir, ja que després els diputats i diputades de Ciudadanos i
del Partit Popular voten a Madrid en contra dels interessos dels valencians.

Afirma que Compromís continuarà fent soroll,  continuaran reivindicant el dret
dels valencians a un finançament just. Una reivindicació històrica del moviment obrer
com és la jornada de quaranta hores es va aconseguir amb moviments com aquest,
amb pancartes, manifestacions i no parant l'exigència fins a aconseguir-ho.

D'altra banda, diu, Compromís no acceptarà cap tipus de xantatge perquè és
una organització política solidària, que no exigeix més que ningú sinó el més just. 

Quant a la menció que ha fet el portaveu del Grup Popular sobre la gestió, diu
que, efectivament, estan gestionant, i prou bé, com demostren les dades següents: en
dependència s'ha reduït  el  nombre de persones que estaven en aquesta llista,  el
nombre de professors es va incrementant any rere any, així com el nombre de centres
educatius que es van construint, perquè cal recordar els centenars de barracons que
va deixar l'anterior Govern, i tot això s'està fent amb el problema de finançament que
té la Comunitat Valenciana.

Pel que fa a la xifra  donada dels ferrocarrils,  diu que la inversió en el  País
Valencià és de nou milions d'euros, la qual cosa equival a un 2,5%, quan el seu pes
poblacional és de l'11% del total de l'Estat espanyol.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que la inversió en
ferrocarrils de la Comunitat Valenciana, segons els Pressupostos Generals de l'Estat,
serà de 289,4 milions d'euros.

Assenyala que en el periòdic Público, que no és sospitós de ser de dretes, es
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pot llegir el titular següent: “El Congrés inclou l'esmena que permet als ajuntaments el
gasto de part del superàvit. El Projecte de llei de Pressupostos Generals de l'Estat ha
superat  aquest  dimecres  la  seua  primera  tanda  de  votacions  en  la  comissió  del
Congrés, gràcies als vots del PP, Ciudadanos, PNB i Unitat del Poble Navarro”. Açò,
diu,  s'anunciava  el  24  de  maig.  Afig  que  al València  Plaça es  pot  llegir  “Els
ajuntaments podran invertir el superàvit de 2016 respectant la regla de gasto”, “Els
ajuntaments  que  van  tancar  enguany  amb  superàvit  podran  invertir  aquests  fons
enguany i el que ve sempre que respecten la regla de gasto i els destinen a inversions
financerament sostenibles” i, afig “la iniciativa ha sigut recolzada pel Partit Socialista
Obrer Espanyol,  per Ciudadanos i  el  PNB, entre altres formacions, ja que el Grup
parlamentari  Socialista  està  d'acord  que la  entrada  en  vigor  dels  pressupostos
prevista per a finals de juny havia frenat licitacions i contractes que no podran ser
executats enguany a causa dels terminis de la seua tramitació”. Per això, diu, a més
que  la  notícia  està  arreplegada  per  periòdics  de  totes  les  tendències,  el  Grup
Socialista ho va votar en les Corts, encara que potser no es van assabentar perquè
els va agarrar en la setmana de canvi de Susana Díaz a Pedro Sánchez.

Prossegueix  dient  que  el  PSOE pot  radicalitzar  el  seu  discurs,  però  no  ha
d'oblidar que el model de finançament que tenen els valencians és de 2009 i  el va
imposar  José  Luis  Rodríguez  Zapatero.  El  Partit  Popular,  haja  governat  qui  haja
governat a Madrid, està en contra del model de finançament i, per això, van aprovar
junt amb el PSOE les mesures que es prenen en les Corts. El problema, que també
ocorre  ací  amb la  seua majoria  de  14 regidors,  és  que es  prenen decisions que
després no es porten a la pràctica, com també està passant en el Consell.

Prossegueix dient que el que no li val al Grup Popular és que cada cinc mesos
es vinga ací amb la mateixa història, quan no servirà per a res. Afig que no està en
contra  de  les  reivindicacions,  perquè  procedeixen  del  teixit  associatiu,  i  ha  estat
darrere de les pancartes sempre que ha hagut de defendre quelcom, però quan està
ací entén que té una responsabilitat política que li han  donat els veïns.  Hui mateix
havien sigut convocats a una concentració amb l'associació juvenil Menys Graus a la
qual pensava que no podria assistir  per responsabilitat,  ja que hi havia una Junta
General de NEMASA.

Finalitza dient al Sr. Gil i Marín que no es tracta d'abandonar les reivindicacions,
sinó de deixar les pancartes per a aquells que no ostenten càrrecs de govern i que els
que governen ho facen, que és el que els ciutadans es mereixen.

Finalment,  diu  que el  Grup Popular,  compartint  la  falta  de finançament  dels
valencians i seguint en la lluita perquè se'ls done el que es mereixen, s'abstindran
perquè estan cansats de pancartes i panderetes.

En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu al portaveu del Grup
Popular que el seu discurs no és un discurs municipal sinó autonòmic i ací s'està per a
treballar per Mislata, perquè per això cobra d'aquest Ajuntament.
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Prossegueix dient  que no consentirà que faça demagògia llegint  l’article  del
Público o qualsevol altre, perquè parla d’oïda i no sap el que està dient. Explica que
respecte al superàvit hi ha dues opcions per a poder-lo utilitzar: han d'estar aprovats
els  Pressupostos  Generals de l'Estat que, per cert,  cal tindre en compte quan han
sigut aprovats i, d'altra banda, cal llegir la disposició addicional sisena i, també, cal
llegir l'article 32. Quan es compleixen tots aquests paràmetres, diu, efectivament els
ajuntaments poden dedicar el superàvit a beneficiar els seus ciutadans però, si es llig
tot  allò  que s'ha mencionat,  és impossible  llevat  que el  deute  fora menor de tres
milions d'euros.  En aquest cas, van agafar un deute municipal de quaranta milions
que en sis anys han aconseguit  rebaixar  a vint-i-u,  però aquesta és una quantitat
superior a 3.742.000 i, per això, el Sr. Montoro els diria que primer cal pagar als bancs
i després a allò que es vulga.

Continua dient que reclamar el que els correspon com a ciutadans per a viure
en les mateixes condicions que un ciutadà d’Extremadura, de Castilla y León o de La
Rioja no és estar darrere d'una pancarta, sinó que és una qüestió de dignitat i  de
defendre el que es considera just, perquè els valencians no són inferiors a cap altra
regió i tots, residisquen on residisquen, han de ser iguals. Afig que ser pandereta o
estar darrere d'una pancarta no és exigir a Rajoy que aplique la solidaritat autonòmica
a una regió que ha sigut històricament maltractada ni treballar diàriament per protegir
a les famílies en risc d'exclusió social o millorar la sanitat pública, universal i gratuïta,
mentres  en  altres  autonomies  reben  quasi  el  doble  d'ingressos  que  aquesta
comunitat.

Afirma que en reivindicar el finançament que li correspon a aquesta comunitat
es tracta que funcionen d'una forma eficient i equitativa tots els serveis bàsics. No ha
de  confondre's  amb  un  debat  de  territoris,  perquè  l'objectiu  comú  de  totes  les
comunitats  hauria  de  ser  millorar  l'Estat  de  Benestar  comú,  es  residisca  on  es
residisca, de manera que la distribució hauria de ser valorada d'una forma objectiva,
en funció de les necessitats de cada territori.

Prossegueix  dient  que el  sistema té  disfuncions,  no  hi  ha  més que llegir  a
experts en la matèria. D'una banda, tenim el principi constitucional, i d'una altra, el de
coresponsabilitat, per això cal continuar avançant i reivindicant, per a aconseguir  la
suficiència i evitar la lluita entre comunitats.  En els temps d'escassetat la lluita està
servida  i  el  Govern  d’Espanya no  pot  pretendre  que  discutisquen  les  comunitats
autònomes, per la qual cosa s'ha de partir d'exigir un equilibri territorial.

Assenyala que estan cansats d'escoltar al Govern de la nació que s'està en
fase  de  recuperació  i  el  que  volen  és  que  arribe  a  tots  aquesta recuperació
econòmica,  principalment  a  les  famílies  que pitjor  ho  estan passant,  que són  les
usuàries dels serveis públics bàsics. Açò és el que reivindiquen, defenen i plasmen en
el seu pressupost,  ajuden o no des de dalt,  perquè governar per als que més ho
necessiten és un compromís que estan complint. Afig que exigeixen coherència entre
aquest discurs de recuperació i els fets, perquè aquesta no es veu.
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Reitera que exigeixen un finançament autonòmic just i equilibrat per a millorar i
prestar els serveis bàsics.  Afirma que a la Comunitat  Valenciana s'ha recuperat la
confiança en les institucions per part dels ciutadans, a poc a poc s'han posat solucions
a tots els forats que va deixar el Partit Popular i les empreses tornen a confiar en la
Comunitat.  Per  tot  això,  conclou,  tots  hauríem d'estar  d'acord  en reivindicar  un
finançament  just  per  a la  Comunitat  Autònoma,  perquè revertirà  també en aquest
municipi, encara que el Partit Popular no estiga d'acord.

Conclòs el debat, el Ple de l’Ajuntament, per quinze vots a favor (Grup PSOE i
Grup Compromís per Mislata) i  sis abstencions (Grup Popular i  Grup Ciudadanos-
Mislata), va acordar aprovar la Moció següent:

«MOCIÓ PER UN FINANÇAMENT JUST

Durant el mes d'abril de 2016 la Generalitat Valenciana va promoure l'arreplega
de firmes a favor d'un manifest que portava per títol “Per un finançament just”. Més de
600 entitats valencianes, entre les quals més de 300 ajuntament valencians, ho van
subscriure.  Posteriorment,  en  les  Corts  Valencianes  s'han  adoptat  per  unanimitat
diferents acords, amb data 22 de febrer de 2017 i 5 d'abril de 2017, respecte a la
necessària reforma del sistema de finançament i les inversions de l'Estat d'acord al
pes poblacional de la Comunitat Valenciana.

Com diu  el  manifest  impulsat per  la  Generalitat  Valenciana,  tot  pot  canviar
perquè hi ha una coincidència total entre les forces polítiques i socials per a donar per
acabada aquesta situació.

El manifest proposava les demandes següents:

1. Una reforma immediata del  sistema de finançament autonòmic,
amb efectes a 1 de gener de 2014, que possibilitara als valencians i
les valencianes disposar  d'uns serveis  públics fonamentals  (sanitat,
educació  i  protecció  social)  de  qualitat,  permetera  de  la  mateixa
manera  l'exercici  de  les  competències  pròpies  (ocupació,  vivenda,
medi ambient, infraestructures, cultura, promoció econòmica) i arribar,
com a mínim, a la mitjana de finançament per habitant del conjunt de
comunitats autònomes.

2. El reconeixement del dèficit de finançament acumulat des que es
van  dur  a  terme  la transferència de  competències  a  la  Comunitat
Valenciana, xifrat almenys en 12.433 milions d'euros des del 2002 fins
al  2013,  com també la  definició  i  l'establiment  d'un  mecanisme de
compensació dels mencionats dèficits.

3. L'execució  per  part  de  l'Estat  d'unes  inversions  en
infraestructures equiparables, com a mínim, al pes poblacional de la
Comunitat Valenciana i la compensació de la insuficiència inversora
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dels últims anys.

Ara, a fi  de mantindre viu l'esperit  d'aquell impuls, el  Ple  de  l'Ajuntament de
Mislata proposa l'acord de les mesures següents, que ajuden a promoure una major
conscienciació entre la ciutadania de la necessària i  urgent revisió del sistema de
finançament que permeta a les valencianes i als valencians l'exercici de les seues
competències i un major benestar social.

ACORDS

Primer - Instar el Govern central a realitzar una reforma immediata del sistema
de finançament autonòmic que possibilite  als valencians i  les valencianes disposar
dels recursos suficients per a poder disfrutar d'uns serveis públics de qualitat i  que
permeta,  de  la  mateixa  manera,  l'exercici  de  les  competències  pròpies.

Segon  -  Instar  el  Govern  perquè  les  inversions  territorialitzades  es  facen
d'acord  amb  el  pes  poblacional.

Tercer - Mostrar el suport de l'Ajuntament al manifest penjant una pancarta en
la façana de l'Ajuntament o en altres edificis públics amb el lema “Per un Finançament
Just”.

Quart - Impulsar i fomentar la celebració de jornades, reunions, conferències o
actes  sobre  la  reforma  necessària  del  sistema  de  finançament  i  la  confecció  de
cartells  i  altres  materials  publicitaris  per  a  col·locar-los  en  els  edificis  públics  i
dependències municipals amb el lema “Per un Finançament Just”.

Cinqué - Notificar l’acord present a la Presidència de la Generalitat Valenciana,
a les Corts Valencianes i a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies perquè
faciliten  els  materials  que  editen  o  els  acords  que  puguen  prendre  a  favor  de  la
reforma del sistema de finançament. També, al teixit associatiu de Mislata i als mitjans
de comunicació.»

Sent les 22.15 hores, per la Presidència es disposa la realització d'un descans.
Es reprendrà la sessió a les 22.45 hores.

8. PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP POPULAR PER A EXIGIR A LA
GENERALITAT VALENCIANA ELS PAGAMENTS DE LES AJUDES AL CENTRE
ESPECIAL D'OCUPACIÓ MARE DE DÉU DE L'ESPERANÇA DE MISLATA.

Es retira de l'ordre del dia a causa de la realització al principi de la sessió d'una
declaració institucional sobre aquest assumpte.

9.  PROPOSTA  DE  RESOLUCIÓ  DELS  GRUPS  POPULAR,  COMPROMÍS
PER  MISLATA   I  CIUDADANOS-MISLATA  PER  A  TORNAR  EL  CONVENI  A
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L'ASSOCIACIÓ  JUVENIL  MENYS  GRAUS  PER  LA  SEUA  ACTIVITAT  D'OCI
SALUDABLE I OCI NOCTURN “MISLATA ON”

Pren la paraula el Sr. López Bronchud, portaveu del Grup Popular, i diu que
donarà lectura als acords adoptats pels tres partits amb representació municipal en el
Ple que formen part de l'oposició.

Assenyala que es tracta d'una proposta de resolució que ha generat un debat
conegut per tots, tant en els mitjans de comunicació com en les xarxes socials. Afig
que en  el  saló  de  plens es  compta  amb la  presència  d'alguns dels  membres de
l'associació  Menys  Graus,  que desenrotllaven el  projecte d'oci  nocturn i  saludable
“Mislata On” fins que s'ha decidit llevar el conveni a aquesta associació i que, a partir
d'ara, es desenrotlle en el municipi d'una altra manera.

Prossegueix dient que els tres grups de l'oposició, Ciudadanos, Compromís i
Popular, han arribat a un acord i que, també, hi ha altres formacions polítiques que no
tenen  representació  actualment  en  el  saló  de  plens  que  s'han  adherit  a  aquesta
mateixa proposta, com Esquerra Unida, Podem o Retalls 0. 

A continuació, dóna lectura als acords que conté la proposta, firmada pels tres
portaveus dels mencionats grups el dia 15 de juny de 2017.  Ha sigut consensuada
durant distintes jornades de treball amb els representants de l'associació, als  quals
agraeix la paciència per esperar fins a l'últim punt de l'ordre del dia perquè es puga
parlar sobre quelcom que els afecta directament, que afecta els joves de Mislata i que
tant  el  Grup  Popular,  com  Compromís  i  Ciudadanos  entenen  que  afecta  tota  la
ciutadania.

El portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, no fa ús de la
paraula en el primer torn.

Pren la paraula el portaveu del  Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i
diu que abans de res vol mostrar una fotografia, especialment al Sr.  alcalde, en què
es veu un Ple absolutament ple. És la segona vegada des que va començar aquesta
legislatura que aquest Ple s'ompli i en ambdós casos s'ha omplit per una reivindicació
contra la seua forma d'entendre i posar en pràctica la política. Açò, diu, hauria de fer-
los pensar en què estan fallant.

Prossegueix dient que és sorprenent el que ha aconseguit l'equip de govern,
que  cap  anterior  havia  aconseguit,  i  és l'acord  de  tota  l'oposició,  tant  amb
representació en el municipi com sense ella, atés que a aquesta proposta s'han afegit
Podem, Esquerra Unida,  Retalls  0  i  Els  Verds,  és a dir,  forces antagòniques que
vénen de la mà exigint reparar una injustícia.

El que es reclama des del conjunt de l'oposició, explica, no és ni més ni menys
que el  que es ve  reclamant  des d'altres àmbits  de  participació ciutadana,  com el
Consell de la Joventut de la Comunitat Valenciana i l'Associació de Professionals de
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Joventut  de  la  Comunitat  Valenciana,  però  hi  ha  moltíssimes  més  entitats  i
organitzacions  vinculades  al  moviment  associatiu  que  s'han  adherit  a  aquesta
reivindicació.

Assenyala que el Consell de Joventut de la Comunitat Valenciana, que és el
principal organisme de representació de les i els joves de la Comunitat, ha assenyalat,
entre altres coses, “que són pràctiques poc ètiques, que desarticulen l'apoderament
juvenil i associatiu de Mislata, perquè el  Govern municipal s'ha apropiat d'una idea
que sorgeix del propi associacionisme juvenil”  i es mostren clarament contraris a la
decisió que ha adoptat  el  govern del  Sr.  Bielsa.  Per això,  diu,  des de  l’anomenat
Consell  es  recolza  a  l'associació  Menys  Graus  i  es  rebutja  la  idea  cultural  de
l'Ajuntament,  ja que entén que desarticula el teixit associatiu juvenil local  perquè no
recolza una acció com Mislata On.

L'Associació  de  Professionals  de  Joventut  de  la  Comunitat  Valenciana,
prossegueix, també ha  donat el seu suport a l'associació Menys Graus i ha lloat el
treball que realitza, que posa com a exemple de bones pràctiques.  Parlen inclús de
“magnífic treball a l'hora de potenciar el que és l'apoderament juvenil” i es mostren
molt  preocupats  per  l'obstaculització  que realitza  respecte  a  aquest  el  Govern  de
Mislata.  És l'Administració local, el govern de proximitat,  qui hauria de realitzar una
major labor d'acompanyament,  col·laboració i  cogestió d'aquests projectes juvenils.
Afig que aquesta associació també diu que li resulta “extremadament alarmant l'ús
erroni que en els últims anys i des de distints consistoris s'està realitzant del concepte
de municipalització dels serveis públics, atés que s'està duent a terme realment la
desaparició, precarització i privatització d’aquests serveis i, per tant, enuncien que en
cap  cas  és  justificable  l'apropiació  municipal  d'un  projecte  associatiu.  Per  totes
aquestes raons els demana que tornen el seu projecte.

Afirma que el  Govern municipal  ha comés aquest  abús a consciència i  que
sabien perfectament el que estaven fent. El propòsit d'usurpar-los aquest projecte es
deu a raons polítiques i personals; en cap cas raons tècniques, encara que intenten
justificar-les d’aquesta manera, posant en un seriós compromís a molts tècnics que
estan realitzant una gran labor.

Continua dient  que la  realitat  és que volen acabar  amb aquesta associació
perquè tot allò que no controlen els molesta. Afig que no és la primera vegada que
intenten escapçar un projecte o una associació, perquè ja ho van fer amb l'anterior
executiva de comerciants de Mislata, posteriorment amb la Comissió Permanent del
Consell de la Joventut i ara amb aquesta associació, perquè no suporten que algú que
no siga el PSOE tinga la capacitat de mobilitzar a més de dos mil joves sense eixir en
la foto. El Govern busca desesperadament eixir en la foto i arribar a aquests més de
dos mil joves a qui pretenen adoctrinar. Ací a Mislata, diu, només es pot escoltar la
veu  de  l'amo,  amb  uns  mitjans  municipals  absolutament  controlats,  veu  única  i
pensament únic.

Diu que al Sr.  alcalde li agrada molt posar i eixir en la foto, i més de dos mil
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joves és quelcom temptador, però entén que després del que està passant encara li
quedarà un poc de dignitat i no eixirà en la foto, com tampoc el regidor de joventut, el
Sr. Arenes. Afig que no sap qui és més responsable d'aquesta malifeta, però els fets
diuen que ell és el principal i que ha actuat com a executor d'aquesta associació. El
Partit Popular, continua, va exigir fa unes setmanes la seua dimissió com a president
de Xarxa Joves i ho va tornar a reiterar en una Comissió de Cultura, moment en què
ell va dir que no es pronunciaria fins a comptar amb tots els elements per a poder fer-
ho. Hui no li va a exigir la seua dimissió com a president de Xarxa Joves, sinó la seua
dimissió com a regidor, no sols per la incompetència manifesta en abordar assumptes
com aquest sinó per quelcom diferent. En política hi ha dues qüestions imperdonables
que haurien de comportar automàticament la inhabilitació per a càrrec públic,  una
d'elles és la  corrupció i  la  segona la  mentira.  No té  constància,  diu,  que siga un
corrupte, però ha quedat més que acreditat que és un mentider.

Pren la paraula el Sr. López Bronchud i, en primer lloc, demana que conste en
acta la seua disculpa per no haver anomenat els Verds entre les formacions que estan
d'acord amb aquest assumpte.

Diu al Sr. Arenas que resumiria tot en una sola pregunta: «per què?». Li diu que
si és capaç d'explicar-li-ho i el convenç, fins i tot s'aparta d'aquesta declaració que han
presentat tots els grups de l'oposició.

Recorda que en el debat d'investidura del Sr. Bielsa, la Sra. Martínez Mora va
dir que “des de la humilitat,  encara que tota l'oposició s'unira i  faltarà la mitat  del
PSOE, ni encara així els podrien guanyar”, cosa que és veritat, ja que tota l'oposició
suma set, igual que la mitat del Grup PSOE que comptaria amb el vot de qualitat del
Sr.  alcalde. L'única ironia, afig, és que anunciara allò  de  “des de la humilitat” per a
riure del joc democràtic.

Pregunta al Sr. Arenas per què se'ls lleva un projecte que va nàixer durant el
seu mandat com a regidor de Joventut per a donar-li’l a una empresa privada; per què
es  justifica  una  pujada  del  40%  en  el  gasto,  quan  el  programa  ho  estaven
desenrotllant uns joves del municipi i costava d'eixida un 40% menys, i per què qui ha
treballat amb ell de la mà, que són les persones que estan ací, ja no ho fan al seu
costat.  El  problema,  continua,  és  que  li  demana  que  li  conteste  perquè  si  es
contestara ell mateix a aquestes preguntes no li agradaria gens el que està passant
en aquest Ajuntament, perquè potser el que no volen és que treballe una associació
d'aquest municipi que no toque les palmes quan es xiula el xiulet o que no acudisca a
votar quan corresponga a qui diguen que han de votar, la qual cosa és molt perillosa
en democràcia. Per això, diu, vol que li convença de les raons per les quals el servei
que tindrà Mislata els mateixos caps de setmana i  que s’iniciarà amb els mateixos
programes que tenia l'Associació, s'ha donat a una empresa privada. 

Prossegueix dient que no demanarà la seua dimissió com a regidor de Joventut
encara, però sí com a president de la Xarxa Joves.net per una senzilla raó, perquè ell
va ser regidor de  Joventut d'aquest municipi i  van fer president d'aquesta xarxa al
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senyor Juan Medina, que era regidor de Joventut de l'Ajuntament de Quart de Poblet.
Quan hi havia una majoria de regidors del Partit Popular que portava les polítiques de
joventut, van veure molt honest que presidira la Xarxa Joves.net un regidor del Partit
Socialista i van treballar molt amb ell. Però a Juan Medina, el Consell de la Joventut
mai el va acusar d'usurpar el projecte dels joves del seu municipi i a l'Ajuntament de
Quart  mai  va  haver-hi  una  institució  que  representara tant  els  valors  de
l'associacionisme dels joves com el Consell de la Joventut que li diguera que el seu
Ajuntament havia usurpat un programa d'oci. Ací, sí que ho han dit, tant el Consell de
la Joventut, com la Plataforma de Professionals de la Comunitat Valenciana, que han
agafat un projecte que no els pertanyia per a donar-li’l a una empresa privada.  Per
això, ell li pregunta per què, que és la pregunta que es fa des de fa mes i mig.

Continua dient al Sr. Arenas que li resulta curiós que responguera en el  Ple a
una  pregunta  del  Sr.  Gandia  Escorihuela  dient  que  no  s'havia  encomanat  cap
contracte  en  concret  a  cap  empresa  privada  per  a  realitzar  la  gestió  d'aquest
programa, perquè és una cosa que va dir en el  Ple de maig, quan des d'abril el seu
departament ja tenia en marxa l'expedient 9/2017 per a contractar el servei de gestió
del programa d'oci nocturn.

Assenyala que quasi no havien liquidat la subvenció amb l'associació Mislata-
On quan  ja  estaven  en  els  despatxos  buscant  una  alternativa.  Van  invitar  a  tres
empreses: a l'associació Impuls, que segons diu l'expedient no va estar interessada a
presentar oferta; a Culturama Gestió Cultural  S.L, que va presentar una oferta per
4.558€, amb l'IVA inclòs, i  a la Fundació AEPA, que va presentar un projecte per
5.400€. Afig que la seua sorpresa va ser majúscula perquè el 3 d'abril, dies abans, hi
havia un decret d'Alcaldia que justificava el conveni firmat l'any anterior amb aquesta
associació i el cost era de 4.750€. Es a dir, que el total del producte que es tenia amb
una associació que empoderava els joves d'aquest municipi i els invitava a participar
de la vida pública s'apartava perquè calia posar una empresa privada que, d'eixida,
costaria  un  40%  més  i,  alhora  que  apareixia  aquest decret,  apareixia  també  el
1216/17, que convocava les bases per a la selecció del voluntariat del programa d'oci
nocturn saludable de 2017, firmat per l'alcalde amb data 19 d'abril. És a dir, alhora
que  s'estava  executant  el  projecte  de  Menys  Graus  de  Mislata-On,  s'estava
confeccionant en els despatxos un futur projecte, que naixia del contracte que el Sr.
Arenes Almenar va negar en el Ple de maig. Segons l'expedient 9/2017 el valor era de
4.558€, més els dos mil que s'ofereixen amb aquestes beques, són 6.558, és a dir, un
40% més del que s'estava pagant. Afig que li agradaria que el micròfon que té ell ho
tinguera algun dels membres de l'Associació Mislata-On.

Continua dient que, afortunadament, hi ha xarxes socials per a tot, també per a
penjar aquest tipus de gràfics i informacions on s'explica absolutament com funcionen
els  programes  d'oci  nocturn.  Resulta  curiós  que  el  total,  incloent-hi  material,
cartelleria,  els  serveis  externs,  els  tallers,  socorristes,  contractes  de  coordinació  i
dietes de les mediadores, a aquest Ajuntament li costava 6.045,72€. Pregunta per què
es  pagarà més amb els diners de tots, per què s’esclafa la iniciativa dels joves del
municipi i per què no es recolza l'associacionisme local.
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Finalitza dient que el que hui es materialitza és que des de la seua prepotència,
l'equip de govern ha sigut capaç d'unir a tota l'oposició, des de l'extrema esquerra a la
dreta, perquè tots estan d'acord en allò que  deia Shakespeare en  Hamlet, “alguna
cosa fa pudor de podrit a Dinamarca”.

Finalment diu que cal donar resposta a tots els perquès, no val estar callat i
amagat com si ací no passara res; no serveix de res que al Sr. Arenes no se li deixe
parlar en les comissions, que responga unes coses en els precs i preguntes del Ple i
després es comprove en els expedients que les coses són distintes, perquè com ha
dit el Sr. Gil i Marín la corrupció és un problema endèmic en la classe política, però
tampoc es pot tolerar la mentira.

Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez.  Diu que el portaveu de Compromís ha
utilitzat termes com malifeta o ha dit que l'objectiu és robar o adoctrinar i el portaveu
del Grup Popular vol escoltar els perquès.

Diu que el Govern no pot compartir la filosofia de la proposta, que planteja una
sèrie de qüestions que no s'ajusten a la realitat i que, diu, es resumixen en quatre
idees que han llançat, tant en les seues intervencions com en la proposta. La primera
és l'acusació d'usurpació de la idea; en segon lloc, que l'objectiu és la privatització
amb una empresa; la tercera, que es fa amb obscurantisme i, finalment, que es fa
sense informar.

Es desgranaran aquestes qüestions una per una, a fi d'arribar a una conclusió,
diu. Pel que fa a la usurpació de la idea, l'antecedent del programa que es durà ara a
terme, el Mislata Jove 2202, no estava en el 2013, sinó que cal remuntar-se quinze
anys arrere, al 2003, amb el programa Menys Graus Menys problemes, que va posar
el Partit Popular en marxa. Li estranya que aquest partit no ho reivindique, perquè va
ser un programa pioner quant a l'oci alternatiu encaminat a la gent jove i el promotor
va ser l'Ajuntament de Mislata, per mitjà de la seua unitat de prevenció de conductes
addictives, en coordinació amb la Fundació AEPA i la Regidoria de Joventut. A més,
diu, els programes de salut i d'oci alternatiu enfocats a la gent jove són programes que
es poden trobar en nombroses ciutats i  municipis escampats per tot el  territori  del
país,  per  la  qual  cosa  no  es  pot  parlar  de  robar  o  usurpar  la  idea  perquè  està
totalment injustificat.

En  relació  amb la  segona  qüestió  que  els  atribueixen,  és  a  dir,  que  volen
privatitzar el projecte amb el nou plantejament que es desenrotllarà,  explica que el
projecte consta de tres fases: planificació de les activitats,  coordinació i, finalment,
execució d’aquestes activitats. La primera, explica, es durà a terme pels tècnics de la
Regidoria  de  Joventut,  en  coordinació  amb  la  UPCA  i  en  el  marc  d'infància  i
adolescència. Afig que també col·laboraran les associacions de Mislata i els mateixos
joves. De fet, diu, en les activitats que començaran demà s'han fet visites als instituts
per  a  coordinar  i  arreplegar  propostes.  Abans,  assenyala,  la  planificació  de  les
activitats  era  desenrotllada  per  l'associació  Menys  Graus,  amb  el  vistiplau  de  la
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regidoria, per això, ni estava ni estarà privatitzada aquesta fase.

Quant  a  la  coordinació,  diu  que  aquesta  és  la  part  en  què  s'ha  fet  una
contractació: s'han demanat tres pressupostos i s'ha contractat a una persona  que
coordinarà el projecte.

A continuació, dóna lectura a l'article 47 de la Llei 40/2015, de Règim Jurídic del
Sector Públic:  “Els convenis no podran tindre per objecte prestacions pròpies dels
contractes. En aquest cas la seua naturalesa i règim jurídic s'ajustarà al que preveu la
legislació de contractes del sector públic”. Per tant, la conclusió és que per un tema de
seguretat  jurídica  calia  fer-ho  com s'ha  fet  ara.  La  contractació  de  la  coordinació
l'havia de fer directament l'Ajuntament, per la qual cosa es tracta d'una qüestió tècnica
i  jurídica.  Afig  que  abans  també  hi  havia  una  contractació  per  l'associació  que
desenrotllava el programa. En aquesta fase, per tant, cal concloure que si ara estarà
privatitzat, també ho estava abans, i ara amb més seguretat jurídica.

Quant a la tercera fase, la d'execució del contracte, diu que ara comptaran amb
deu voluntaris que han sigut seleccionats per mitjà d'unes bases que es van publicar i
a les quals podia optar qualsevol jove del municipi que complira els requisits i barems
que es contemplaven en  aquestes. Afirma que també participaran associacions de
Mislata en l'execució del programa, per la qual cosa no pot dir-se que l'objectiu del
Govern  és  carregar-se  el  teixit  associatiu  de  Mislata.  Assenyala  que  anteriorment
l'execució del programa també comptava amb voluntaris que posava l'associació, però
no comptava amb unes bases perquè poguera presentar-se qualsevol jove de Mislata.
Per tant, diu, ni abans ni ara estarà privatitzat el programa en aquesta fase.

Afirma que el Govern considera que amb el plantejament que es realitzarà ara,
el programa serà molt més participatiu i obert,  s’involucraran més associacions en el
seu desenrotllament  i  la  utilització  d'uns  criteris  objectius  per  a  la  selecció  dels
voluntaris farà que siga un procés més obert.

Prossegueix dient que la tercera crítica que els fan és la de l'obscurantisme, és
a dir  que,  a  més de privatitzar-lo,  han  donat  el  projecte “sota mànega”  a alguna
empresa. En aquest sentit, explica que es tracta d'un contracte menor, que no ha de
passar per mesa de contractació i que els diferents grups polítics poden fiscalitzar
perquè tenen accés a l'expedient.  En relació als contractes menors, el Tribunal de
Comptes recomana que  es  demanen tres  pressupostos  en  aquells  que  tenen  un
import superior a 6.000€ encara que no siga obligatori. En aquest cas s'està complint
amb la recomanació en un contracte amb menor import, ja que també es van demanar
tres pressupostos, per la qual cosa en cap cas es pot parlar d'obscurantisme o falta de
control en la fiscalització.

Finalment,  diu,  se'ls  atribueix  la  falta  d'informació,  quan  el  dia  3  d'abril,  el
regidor de l'àrea, juntament amb el tècnic, van tindre una reunió amb l'associació que
anteriorment  desenrotllava  el  programa  per  a  comunicar-los  la  nova  filosofia  que
l'Ajuntament pretenia dur a terme. S'han realitzat reunions amb el teixit associatiu de
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Mislata  per  a  informar  i  demanar  col·laboració  a  fi  de  desenrotllar  amb  èxit  el
programa, i en les comissions de Cultura en què regidors de l'oposició han plantejat
les qüestions que han considerat oportunes se'ls ha donat resposta, per la qual cosa
en cap cas se'ls pot acusar de falta d'informació.

Finalitza dient que es tracta d'una qüestió de seguretat jurídica i econòmica,
atés que l'Ajuntament vol apostar per aquest programa i potenciar-lo, desenrotllar-lo i
aportar-hi més recursos.  Volen que passe de ser un programa molt bo, que estava
molt ben desenrotllat, cosa que en cap moment han negat, a ser un programa encara
millor, que es realitzen més activitats,  que siga més participatiu i que compte amb la
participació directa dels joves.

Finalment, diuen que les coses es fan per a millorar la ciutat i, per això, d'ací a
un any podran veure com s'ha desenrotllat i com ha funcionat, quants joves i quantes
associacions han participat.  Llavors podran comparar i  veure si han encertat en la
decisió i  el programa s'està desenrotllant millor o no funciona tan bé com abans. Si
açò és així, conclou, reconeixeran l'error i prendran les mesures oportunes.

En  la  seua  segona  intervenció,  el  Sr.  González  Murgui  diu  que  li  sorprén
escoltar els improperis que els desqualifiquen i entén que no són recomanables en un
Ple municipal, fonamentalment per respecte a la ciutadania.  El seu grup, de forma
assossegada i realista, arran de tota la problemàtica sorgida respecte al programa
municipal  d'oci  nocturn  que venia  desenrotllant  l'associació  juvenil  Menys  Graus i
després de fer arreplega d'informació i rellegir les notes de premsa que sobre el tema
han anat sorgint, li assalten els dubtes i recorre, considera que amb bon criteri, als
informes dels tècnics en la matèria  per comprovar  que tot el procés de contractació
del programa d'oci nocturn s'ajusta a la llei i que, per tant, compta amb el seu suport.
Afig que, davant d'aquesta tessitura, aprecia un nou enfocament de la problemàtica
que hui s'aborda, que li porta a reconsiderar la seua posició, encara que comparteix
l'esperit de la proposta i ha estat en la concentració que amb anterioritat al Ple ha
realitzat l'associació Menys Graus.

Prossegueix dient que no qüestiona en absolut ni la trajectòria ni la labor de
l'associació Menys Graus, que valora com a positiva i brillant, però entén que el que
es qüestiona ací és la contractació per part de l'ajuntament d'una activitat d'oci que, al
seu entendre, és correcta. És cert que és en detriment de Menys Graus, però també
és cert que el mercat és així i, davant de l'oferta i la competitivitat, l'Ajuntament és
lliure de contractar, dins de la llei, amb qui li convinga en cada moment. Per tot això,
diu, el seu vot serà l'abstenció.

En  la  seua  segona  intervenció,  el  Sr.  Gil  i  Marín  diu  que està sorprés  per
l'anterior  intervenció,  en  la  qual s'afirma  que  “després  del  que  escolta”  quan,  no
obstant això, es tracta d'una intervenció que ha llegit.

D'altra banda, diu, el mínim que podrien esperar els ciutadans és que el regidor
de Joventut, que ha sigut tan valent a l'hora d'usurpar un projecte a una associació,
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donara la cara, però s'ha amagat i ha hagut de ser un altre regidor, que no té res a
veure, qui done la cara.

Prossegueix dient  que ha afirmat  que han mentit  i  vol  explicar  per  què.  En
primer lloc, sí que han privatitzat un servei que van dir que municipalitzarien,  ja que
reconeixen que han contractat la coordinació  per mitjà d'una empresa, quan abans
eren els voluntaris qui la realitzaven.

En segon lloc, també han afirmat en els mitjans d'informació, per a tractar de
justificar aquest atracament, que allò que pretenien és que no es perdera el projecte.
En relació a això ensenya un gràfic sobre la seua viabilitat, que mostra que l'any 2014
hi havia 1.437 usuaris; en 2015, 1.713, és a dir, amb un increment del 19,21%, i en el
2016 es veu que la xifra d'usuaris és de 2.299 usuaris, la qual cosa representa un
increment  del  34,21%.  Per  això,  pregunta  al  Sr.  Catalá  Martínez  si  hi  ha  alguna
activitat  realitzada  per  una  associació  de  joves  de  Mislata  que  siga  capaç  de
congregar 2.300 joves. A continuació, pregunta si els volen fer creure que un projecte
com  aquest  corria  risc  de  desaparéixer  quan,  a  més,  aquesta  associació  estava
creixent i enguany tenia deu voluntaris i voluntàries més.

D'altra banda, diu, si el que pretenien era fomentar aquesta activitat, això es fa
dotant-la de més recursos que és el que fan molts ajuntaments que tenen un govern
digne. 

En  tercer  lloc,  diu,  afirmen  que  compten  amb  el  suport del  Consell  de  la
Joventut de Mislata, però no sap si no ho han llegit, perquè el posicionament d'aquest
és el següent: “Des del Consell de la Joventut de Mislata ens postulem en contra del
projecte Mislata 22.0 que es pretén iniciar  des de la  Regidoria  de la  Joventut  de
Mislata. Des del Consell  no es  col·laborarà ni  promourà la participació  en  aquesta
activitat  perquè pensem que ha traït  a  una de les nostres associacions membre”.
Assenyala que aquest posicionament és breu però concís,  tot això a pesar de les
ingerències que han existit per part d'algunes persones.

Prossegueix dient que Mislata On no és l'única activitat que aquest Govern ha
arrabassat  a  Menys  Graus,  perquè  fa  uns  mesos  li  va  llevar  també el  programa
Practica Salut, amb l'excusa que no tenien la formació adequada per a desenrotllar- la.
Afirma que si  és greu que a una associació de Mislata se li  lleve un projecte, és
encara més greu que aquest es done a una altra associació d'un altre municipi.

A continuació, dóna lectura a una anotació que va fer el Govern mateix el dia 18
de novembre en què deien: “No obstant això, el departament de Joventut ha recordat
que continua treballant amb Menys Graus en projectes de gran envergadura, com el
d'oci  nocturn,  i  ha mostrat  la  seua predisposició  per  seguir  fent-ho en el  futur  en
aquest i altres programes”.  El que finalment han fet és robar el conveni, llevar-li la
subvenció i impedir a aquesta associació portar aquest projecte avant. Per això, diu al
Sr. Arenas Almenar, després de totes aquestes mentires, hauria d'entregar la seua
acta de regidor.
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Finalitza dient que l'equip de govern està enviant un missatge molt perillós als
veïns i veïnes de Mislata, perquè els estan dient que gràcies a aquests 14 regidors
amb els quals compten tenen dret a fer tot el que volen, encara que la majoria social
estiga en contra.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que
quan la  portaveu del  PSOE va  dir  l'any 2015 que encara  que faltara la  mitat  de
l'oposició, continuarien guanyant,  se li  va oblidar posar com a apèndix que, si  no,
podrien tirar mà de Ciudadanos perquè venguera als joves d'aquest municipi. 

Diu al Sr. González Murgui que no li tornarà a dirigir la paraula perquè li agrada
poder mirar a la cara a les persones. També li diu al portaveu de Ciudadanos que ha
demostrat per a què està en aquest Ajuntament i  que pot continuar fent favors al
PSOE, que ja sabrà com els cobra.

Prossegueix dient que abans ha dit que encara no demanava la dimissió del Sr.
Arenes  com a regidor  de joventut  de  Mislata,  però després que no haja tingut  la
decència d'intervindre en aquest Ple, li demana que no continue portant la política de
joventut d'aquest municipi.  Més encara quan el Sr. Catalá ha afirmat que havia de
vanagloriar-se que aquest projecte començarà amb el Partit Popular, sense entendre
que aquest projecte no era del PP ni del PSOE ni d'Esquerra Unida ni de Compromís,
sinó que era dels joves del municipi, i això el PP no sols ho va respectar sinó que ho
recolzat. El problema ara és que tenim un regidor de joventut que no respecta a les
associacions del municipi i que tot açò s'ha fet amb una intencionalitat molt clara.

Continua dient que va tindre la sort de ser regidor de Joventut durant els anys
2007 i 2011. Aleshores, va tindre associacions davant, però en una taula, assentats i
debatent i, en aquells quatre anys, cap associació se li va manifestar.

Diu al Sr. Catalá Martínez que no ha respost ni a un  dels perquès, sinó que
quasi li diu que ha de felicitar-lo perquè els ha deixat veure els expedients, quan és
una cosa que no permet ell, sinó la llei, encara que s'hagen acostumat a amagar tota
la informació que poden. També ha afirmat el Sr. Catalá Martínez que el projecte era
molt bo, però que el faran millor; és com si ell agafara El rei lleó i li afegira vint minuts
més  de  metratge,  Disney  li  diria  que  la  pel·lícula  estava  acabada  i  era  seua,  ell
contestaria que sí, però que l'ha millorada.

Pregunta al Sr. Catalá Martínez si el que ha manifestat és que des del 2013 no
tenien cobertura legal, ja que ha entés que ha afirmat que tenien un projecte en el
municipi que no seguia les normes de contractació.

Assenyala que troben a faltar que es done la cara, que es donen explicacions.
Afig que sobra prepotència i que si pensaven que la gent de l'associació s'anava a
acovardir i s'anaven a callar perquè tenien tanta por com una altra gent que ha acatxat
el cap, el problema que tenen és que aquesta gent no l’ha acatxat. Afig que segueixen
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amb la prepotència que els dóna comptar amb catorze regidors.  Ell pot perdre unes
eleccions, però també mirar a la cara a tots els seus conveïns. Tant de bo puguen tots
dir el mateix el dia de demà.

Pregunta com va poder el Sr. Arenas dir en el passat  Ple, de finals de maig,
que no hi havia cap contracte, quan hui el Sr. Catalá acaba d'explicar que des d'abril
existia un de coordinació.

Finalitza dient que vol felicitar l'equip de govern per haver amagat a un regidor
de  Joventut  i  per  posar  per  davant  a  algú que ha  tingut  que torejar  un bou prou
complicat  i que li  ha  donat la volta a tot  l'assumpte.  En aquest cas,  no és només
l'oposició, aquesta proposta la va firmar Ciudadanos, encara que ara el seu portaveu
haja  vist  la  llum,  Compromís,  Grup  Popular  i  la  resta  de  partits  que  no  tenen
representació;  sinó  que  és  també  el  Consell  de  la  Joventut  i  la  Plataforma  de
Professionals de Polítiques de Joventut de la Comunitat Valenciana que han dit que
han usurpat un projecte que no els pertany. 

Per acabar, repeteix que va tindre la sort de ser regidor de Joventut durant uns
anys i amb alguns va debatre moltes coses, però s'arribava a consens. Llavors, diu,
es  parlava  de  les  polítiques  de  Joventut  com  a  referència  en  tota  la  Comunitat
Valenciana, ara no estan defenent el teixit associatiu de Mislata, sinó només a aquell
que els acatxa el cap.

En la  seua segona intervenció,  el  Sr.  Catalá  Martínez diu  que no es tracta
d’amagar  ningú,  sinó  que  es  tracta  d'un  equip  de  govern  compost  per  catorze
persones i cada una d'elles es fa coresponsable de totes les polítiques del Govern. En
el Ple les defén el company que l'equip de govern decideix que ho faça. Per això, diu,
és totalment injust traure la conclusió que algú s'està amagant.

Tant el Grup de Compromís com el Grup Popular, diu, s'han mantingut en la
mateixa conclusió de la seua primera intervenció, per això considera que, a vegades,
de poc o res serveixen les explicacions que puga donar. Açò és el que hui han posat
de manifest,  al no tindre en compte  ni  tan sols la  Llei de Règim Jurídic del Sector
Públic, de 2015, l'article 47 de la qual ha llegit en la seua primera intervenció i, afig, en
l'apartat h es diu que no es pot tindre un conveni amb la mateixa activitat durant més
de quatre anys. Per això, diu, ací s'està parlant de molt més que d'una decisió política
de fer una cosa d'una manera o d'una altra, sinó d'una qüestió de seguretat jurídica,
per  la  qual  cosa pregunta si  el  que s'està  proposant  és  que es  boten l'article  47
d'aquesta llei, cosa que entén que com a responsables polítics i gestors no es pot fer.

Prossegueix dient  que l'Ajuntament de Mislata ha privatitzat  serveis.  Com a
exemple,  assenyala  que  hi  havia una  sèrie  de  llocs  de  treball  de  conserges  de
col·legis que eren ocupats per personal interí de l'Ajuntament, i el govern del Partit
Popular els va amortitzar per a traure un plec i fer una adjudicació a una empresa. El
que ara es fa, diu, no és privatització, per molt que ho repetisquen una vegada i una
altra.
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Diu al Sr. López Bronchud que si diu que té accés als expedients no és perquè
siga  un  èxit,  sinó  perquè  contínuament  sent  parlar  d'obscurantisme  i  açò  només
estaria justificat si no tinguera a la seua disposició la informació.

Continua dient  que en  la  seua primera  intervenció  ja  havia  dit  que  per  als
contractes menors per damunt de sis mil euros, el Tribunal de Comptes recomana que
es  demanen  tres  pressupostos;  per  davall  de  sis  mil  euros  ni  tan  sols  hi  ha  tal
recomanació, i també es fa.

Quant al fet que haja enlletgit la conducta del portaveu de Ciudadanos, diu que
té a veure amb el que ha dit abans,  és d'agrair que hi haja persones que després
d'escoltar  les  explicacions  puguen  entendre  que  sí  els  val  i  canvien  el  seu
posicionament. Perquè, conclou, considera que al final tot es resumeix en una frase
genial que ha escoltat fa poc: “Quan pitjor millor per a tots i quan pitjor per a tots,
millor per a mi, el seu, benefici polític”. Açò, diu, és el que creu que pretenen traure:
benefici polític, i li pareix que s’equivocaran.

Conclòs el debat,  el Ple de l’Ajuntament, per sis vots a favor (Grup Popular i
Grup Compromís per Mislata), catorze vots en contra (Grup PSOE) i una abstenció
(Grup Ciudadanos-Mislata) acorda rebutjar la proposta següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Moció per a tornar el conveni a l'associació juvenil  Menys Graus per la seua
activitat d'oci saludable i oci nocturn “Mislata On”

L'any 2013, després d'anys de col·laboració del voluntariat de Menys Graus
amb  accions  dirigides  a  l'oci  saludable  i  alternatiu,  l’Ajuntament  de  Mislata  va
convindre les accions a desenrotllar-se dins del programa denominat “Mislata ON”.
Aquest programa consistia en atendre a adolescents, principalment entre els 15 i els
20 anys, i potenciar la diversió d'una manera sana entre la joventut.

"Mislata  ON”  ha  sigut  la  ferramenta  mitjançant  la  qual  l'associació  juvenil
Menys Graus ha oferit una alternativa d'oci nocturn saludable de joves per a joves a
Mislata  des  de  la  seua  constitució  associativa  en  2010.  El  recorregut  d’aquesta
associació dins del teixit juvenil municipal ha deixat constància de la seua gran labor i
del seu bon fer. Espais públics municipals, activitats esportives, jocs, manualitats i
tallers s'han donat la mà amb els adolescents per a potenciar un consum d'oci on els
protagonistes no són l'alcohol,  el  tabac o altres drogues. I  al  capdavant d'aquesta
labor, joves voluntaris  amb una  formació en prevenció de conductes de risc  que  va
servir de compromís per a fomentar nous hàbits de salut i altres alternatives d'oci.

Entre  altres,  el  projecte  que  va  nàixer  en  la  nostra  localitat  ha  aconseguit
l'Accèssit en el Premi Culturama a la Innovació en matèria de Joventut, dos premis de
la Fundació Horta Sud i Caixa Popular a projectes interassociatius o el Tercer premi
del Programa de Convivència de la CAM a Mislata. A més, forma part de la Xarxa
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Lunas, xarxa estatal  de  programes d'oci alternatiu,  i  es un  referent a la Comunitat
Valenciana.

Després de set  anys  d'intensa labor  i  aquest  gran palmarés,  el  Govern  de
l'Ajuntament de Mislata, de manera unilateral i sense informar ni a les parts ni a la
resta de partits polítics, ha retirat el conveni a l'associació Menys Graus que venia
realitzant l'activitat d'oci saludable i oci nocturn Mislata ON des de fa sis anys, quatre
amb aquests convenis. I el més lamentable, és que ha donat la gestió de l'oci nocturn
i  saludable  a  una  empresa  privada  perquè  ho  realitze  amb  les  mateixes
característiques, però amb un altre nom: "Mislata Jove 22.02".

Aquesta  elecció  de  l'empresa que realitzarà  el  programa d'oci  nocturn  s'ha
realitzat amb un contracte menor, per la qual cosa no ha de passar una mesa de
contractació i pot triar-se l'empresa sense cap control de fiscalització.

Arran dels fets relatats en aquesta exposició de motius, tant el Consell de la
Joventut de la Comunitat Valenciana (CJCV) com l'Associació de Professionals de la
Joventut de la Comunitat Valenciana (APJCV), entre altres entitats tant locals com
autonòmiques, han realitzat comunicats de suport a l'associació Menys Graus per la
retirada del conveni per a realitzar “Mislata ON”. Han ressaltat que Menys Graus és
un exemple magnífic dels fruits de l'apoderament juvenil,  son els joves mateixos qui
detecten  les  seues  necessitats  i  decideixen  participar  organitzant-se  de  forma
col·lectiva per a ser agents del canvi del seu entorn.

En aquests comunicats un altre punt en comú és el lament generalitzat que
siga l'administració pública  qui  obstaculitze i usurpe idees a les associacions, quan
hauria  de ser,  donada la  proximitat  de  l'administració  local,  qui realitzara la  labor
“d'acompanyament,  col·laboració  i  cogestió  dels  projectes  juvenils,  sobretot  quan
naixen des de la pròpia joventut, quan s'organitzen des de, per i per a la gent jove”.

Per tot açò exposat,  proposem per a la seua aprovació  en el Ple  municipal
l'adopció dels següents

ACORDS

1. El  Govern de l'Ajuntament de Mislata es compromet a revertir immediatament el
contracte del nou servei d'oci nocturn i saludable i tornar la situació a la pràctica
anterior amb la firma de conveni amb l'associació Menys Graus per a la realització
del projecte “Mislata ON”.

2. Informar d'aquest acord amb còpia de la Moció present a les associacions juvenils
de Mislata, al Consell de la Joventut de Mislata, al Consell de la Joventut de la
Comunitat Valenciana i a l'Associació Professional de la Joventut de la Comunitat
Valenciana, així com als mitjans de comunicació municipals i locals.»

10.  CONEIXEMENT  DE  LES  RESOLUCIONS  DE  L'ALCALDIA-
PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 25 DE MAIG DE 2017
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En  compliment  d'allò  que  s'ha  previngut  en  l'art.  42  del  Reglament
d'Organització, Funcionament i  Règim Jurídic de les entitats locals  vigent,  es dóna
compte de les resolucions adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com dels acords
adoptats per la Junta de Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 25 de maig
de 2017, en especial del Decret 1903/17 sobre delegació d'atribucions de l'Alcaldia en
la regidora Sra. María Luisa Martínez Mora,  de data 13 de juny de 2017,  que es
transcriu a continuació:

«(sobre la modificació de la delegació d'atribucions de l'Alcaldia
en la regidora María Luisa Martínez Mora)

En data 16 de juny de 2015 es va aprovar per aquesta alcaldia la delegació especial de
servei en matèria d'Hisenda en la regidora María Luisa Martínez Mora. Aquesta delegació, per
tractar-se  d'una  delegació  especial  de  servei,  no  incloïa  la  facultat  de  dictar  actes
administratius que afecten tercers.

En l'actualitat es considera convenient que la delegació en María Luisa Martínez Mora
en matèria d'Hisenda incloga la facultat de dictar resolucions que afecten tercers en alguns
expedients, concretament els referents a ajornaments i fraccionaments de pagament. Això
suposa la modificació de la delegació, que passa a tindre el caràcter de genèrica d'acord amb
el que establix l'art. 43.3 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les
corporacions locals, aprovat per RD 2568/1986.

Vist l'art. 21.3 de la Llei 7/1985 reguladora de les Bases del Règim Local,  segons el
qual l'alcalde pot delegar l'exercici de les seues atribucions, excepte les que es mencionen
en el mateix precepte.

RESOLC:
1. La delegació d'atribucions en matèria d'Hisenda a favor de la tinenta d'alcalde

María Luisa Martínez Mora tindrà el caràcter de delegació genèrica.
2. La  facultat  de  dictar  actes  administratius  amb  efectes  a  tercers  s'estendrà

exclusivament  a  les  matèries  de  concessió  o  denegació  d'ajornaments  i
fraccionaments de pagament. 

3. El  decret present tindrà efectes  a  partir  del  15 de juny de 2017 i  la  delegació
s'entendrà acceptada si la designada no manifesta el contrari de forma expressa
en el termini de tres dies.

4. La resolució present es publicarà en el BOP i es donarà compte al Ple en la primera
sessió que celebre.»
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11. PRECS I PREGUNTES

- Gil  i  Marín  diu  que  en  les  dues  últimes  comissions  havia  preguntat  per  la
programació del Cinema d’Estiu i si s'anaven a projectar pel·lícules en valencià,
perquè ha de recordar que hi ha un acord plenari en aquest  sentit. No obstant
això, diu, la programació no inclou cap pel·lícula en valencià, la qual cosa suposa
una discriminació cap als valencianoparlants.

Pregunta per què s'incompleixen els acords del Ple.

L’alcalde diu que  aquesta qüestió ja va eixir amb anterioritat en altres  plens.  Es
tracta  d'una  qüestió  que  han  decidit  els  tècnics  municipals,  per  la  qual  cosa
consultarà en el departament de Promoció del  Valencià per què no hi ha hagut
pel·lícules en valencià ni enguany ni l’any passat.

- El Sr. Sanchis Navarro diu que han preguntat en comissions d'Urbanisme i plens
pel tema de la residència de la tercera edat. Després d'una Junta de Portaveus va
eixir una nota de premsa en què es deia que s'anava a fer una licitació per a la
redacció del  projecte que costaria  sobre 112.000€.  Pregunta si  es  pot explicar
quins acords ferms hi ha amb la Conselleria perquè puga fer-se la inversió.

L'alcalde respon que tant el seu govern com el Govern Valencià tenen un interés
ferm que Mislata compte amb una residència de la tercera edat i, a més, ho ha dit
la vicepresidenta del  Govern i consellera de Benestar Social en alguna nota de
premsa. D'altra banda, diu, aquest Ajuntament té imatges gravades en vídeo que
arrepleguen el compromís de fer aquesta residència. Afig que ell ha tingut moltes
conversacions amb la vicepresidenta del Govern i compten amb el compromís
ferm que es farà la residència.

- El Sr. López Bronchud diu que quan es va produir el polèmic canvi de contenidors
en el municipi l'equip de govern va assegurar que no suposaria cap gasto.  No
obstant  això,  si  s'acudeix  al  plec  de  condicions  tècniques  pel  qual  es  va
encomanar  el  servei  a  l'empresa  privada  Valora,  es  pot  constatar  que,  a  més
d'obligar  el canvi  de  contenidors,  es  detallava  un  quadre d'inversions  per  la
compra  de  555  contenidors  de  distints  volums  i  càrregues  per  un  valor  de
600.632€  i  la  seua  amortització  durant  els  pròxims  sis  anys.  Sol·licita  que
s'explique per què apareix aquesta xifra com a inversió, quan se suposava que els
havien regalat.

L’alcalde respon que hui abans d'iniciar-se el Ple s'ha celebrat una Junta General
de  NEMASA  en  la  qual podria  haver  preguntat,  atés  que estava  el  gerent  de
l'empresa pública, però de vegades, diu, no es fan les preguntes on correspon. A
continuació,  passa  la  paraula  a  la  regidora  delegada  de  la  matèria  i  també
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consellera delegada de l'empresa pública, que és qui porta la gestió de l'arreplega
de residus.

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que anteriorment a aquest Ple ha tingut
lloc una Junta General de NEMASA, on el gerent de l'empresa pública ha lamentat
que durant dos dies haja estat a disposició dels 21 regidors, perquè consultaren i
feren qualsevol tipus de pregunta respecte de l'empresa pública i respecte de les
activitats que porta, i ningú s'ha dignat a anar a parlar amb ell. No obstant això, li
pot  contestar  que  en  els  plecs  s'han  de  valorar,  entre  altres  coses,  elements
d'immobilitzat que posteriorment tindran una amortització.  L'amortització dels
contenidors té uns anys i ha de figurar en el plec, igual que figuraven en l'anterior
que va elaborar el Partit Popular, perquè l'immobilitzat s'amortitza. 

Quant  a  si  a  l'Ajuntament  de  Mislata  li  ha  suposat  algun  cost  el  canvi  de
contenidors, respon que rotundament no.

- La Sra. Sáiz Gómez diu que li agradaria que li responguera amb un sí o amb un no
si van aprovar amb els vots del PSOE durant el Ple del passat mes de desembre
una pujada del tipus d'IBI per a aquest exercici.

L’alcalde respon que no recorda ni tan sols que anara al Ple del mes de desembre,
però atés que és regidora i ha participat en aquest Ple, haurà de saber-ho.

- El Sr.  Martínez Montoro diu que fa més d'un any es van aprovar en aquest Ple
dues mocions, una sobre la baixada de la taxa per obertura d'establiments i una
altra per l'expedició de documents administratius. Afig que va haver-hi un acord
unànime després  d'unes  esmenes del  PSOE.  La pregunta és  per  què no s'han
portat encara a terme aquests acords plenaris.

L’alcalde respon que, segons li  apunten els seus companys de govern, aquesta
pregunta la realitzen en totes les comissions i els ha contestat la presidenta de la
comissió en reiterades ocasions.

- El Sr. Gandia Escorihuela diu que la seua pregunta va dirigida al regidor d'Esports i
demana  que  els  expliquen  per  què no  s'ha  concedit  permís  al  Robella  per  a
celebrar el seu campus de futbol femení. 

L’alcalde  diu  que,  segons  li  comenta  el  regidor  d’Esports,  li  respondrà
posteriorment perquè és una qüestió tècnica que ha de valorar  amb el  servei
tècnic de l'Ajuntament.

 
I, sense més assumptes a tractar, a les vint-i-tres hores i cinquanta-cinc minuts,

per l'Alcaldia-Presidència s'alça la sessió. De tot això s'estén aquesta acta, que firma
l’alcalde-president amb mi, el secretari, que en done fe.
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L'ALCALDE EL SECRETARI
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